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Wstrz¹saj¹cy reporta¿
o rodzinie, po œmierci
jedynego ¿ywiciela

(P£OTY) Gdy Grzegorz
Œi¹decki z P³otów zgin¹³
zgnieciony ³ych¹ koparki, nie
wiedzia³, ¿e jego partnerka
¿yciowa jest w ci¹¿y. Lekarz
powiedzia³ jej, ¿e powinna siê
cieszyæ, bo bêd¹ bliŸniaki.
Zapewne cieszyli by siê obo-
je, ale w domu panuje ¿a³oba i
rozpacz. Na to wszystko cie-
niem k³adzie siê podejrzenie,
¿e ktoœ chce ukrêciæ ³eb
sprawie. Dlatego napisali list
do Interwencji Polsatu.

Ludzie w poszukiwaniu sprawiedliwoœci Szkole
mo¿e groziæ
zamkniêcie
z powodu
wych³odzenia

Uderzenie
w ZGK
i rykoszet
- 9 zwolnieñ

Radni walcz¹
z pensj¹
burmistrza.
Skar¿¹ wyrok
WSA do NSA.

Patryk
Urbanowicz
- Historia
mojej babci
Haliny
Urbanowicz

Sukces m³odzie¿y z „Herberta”

Turniej wiedzy o Trzebiatowie
( T R Z E B I AT Ó W )

Zmagania dzieci i m³o-
dzie¿y z histori¹ i kultur¹
regionu, jak co roku
ciesz¹ siê du¿¹ popular-
noœci¹. Turniej wiedzy o
Trzebiatowie jest okazj¹
do popularyzowania wie-
dzy na temat przesz³oœci
miasta i okolic, ale rów-
nie¿ jego wspó³czesnego
oblicza, przyrody i  dzie-
dzictwa kulturowego.
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Gazeta Powiatowa

Do redakcji Kuriera Gry-
fickiego, Poniewa¿ Pañstwo
nie opublikowaliœcie udzie-
lonych przeze mnie odpowie-
dzi na  temat  Gryflandii, po-
stanowi³em zamieœciæ je w
innym publikatorze. Pytanie
„Dlaczego Gryflandia nie

funkcjonuje?” zadaje wielu miesz-
kañców powiatu gryfickiego i pe³na,
nie spóŸniona informacja im siê na-
le¿y. Tym samym wycofujê swoje
odpowiedzi przes³ane Pañstwu.

Zdzis³aw Matusewicz

Zmieni³em te¿ uk³ad moich odpo-
wiedzi, likwiduj¹c pytania posta-
wione przez Kurier.

Wiele osób pyta, co siê dzieje
z Lokaln¹ Grup¹ Dzia³ania

„Gryflandia”. LGD „Gryflandia” nie
zaprzesta³a dzia³alnoœci, bowiem
zgodnie z ustaw¹ z dnia 7 kwietnia
1989 r. Prawo o stowarzyszeniach,
na podstawie art.36 ust. 1 i ust. 2 li-
kwidatorami stowarzyszenia s¹
cz³onkowie Zarz¹du, na podstawie
w³asnej uchwa³y, b¹dŸ s¹d na wnio-
sek organu nadzoruj¹cego lub pro-
kuratora (art. 29 ust. 1 pkt 3). Walne
Zebranie Cz³onków tak¿e nie podjê-
³o uchwa³y o rozwi¹zaniu. Do dnia
dzisiejszego takiej decyzji nie podjê-
to. Natomiast rzeczywiœcie LGD nie
mo¿e realizowaæ swoich zadañ, gdy¿
wstrzymane zosta³o finansowanie
„Gryflandii”.

Marsza³ek Województwa
wstrzyma³ finansowanie Lokalnej
Grupy Dzia³ania i w chwili obecnej
trwa postêpowanie wyjaœniaj¹ce,
którego celem jest ustalenie osób
upowa¿nionych do dzia³ania w imie-
niu Lokalnej Grupy Dzia³ania a do
czasu wyjaœnienia sytuacji Zarz¹d
Województwa Zachodniopomor-
skiego wstrzyma³ weryfikacjê spraw
LGD w tym podpisanie aneksów,
weryfikacjê z³o¿onych wniosków o
p³atnoœæ, akceptacjê opisu zadañ do
realizacji w okresie programowania.
Podobnie w przypadku og³aszania
naborów wniosków o przyznanie
pomocy okreœlonej w Rozporz¹dze-
niu Ministra Rolnictwa i Rozwoju
Wsi z dnia 8 lipca 2008 r. w sprawie
szczegó³owych warunków i trybu
przyznawania oraz wyp³aty pomocy
finansowej w ramach dzia³ania
„Wdra¿anie lokalnych strategii roz-
woju” objêtych Programem Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich na lata 2007-
2013 Zarz¹d Województwa wstrzy-
ma³ œrodki oraz podanie do wiado-
moœci publicznej informacji o mo¿li-
woœci sk³adania wniosków o przy-
znanie pomocy finansowej.

Pierwszym powodem dzisiej-
szych k³opotów Gryflandii by³o po-
zostawienie w sk³adzie Zarz¹du
pana S. Ruszkowskiego, który prze-

gra³ wybory na burmistrza Trzebia-
towa i z tego powodu powinien zo-
staæ wykluczony z w³adz stowarzy-
szenia. Ze strony pozosta³ych
cz³onków Zarz¹du by³ to wyraŸny
znak dobrej woli i szukanie p³aszczy-
zny porozumienia. Niestety jego
obecnoœæ w Zarz¹dzie Gryflandii
doprowadzi³a do roz³amu we w³a-
dzach i powstania dwóch konkuren-
cyjnych Zarz¹dów.

Ca³y czas prowadzona jest walka
pomiêdzy dwoma sk³óconymi zarz¹-
dami, a jak to wygl¹da³o w szczegó-
³ach?

Pierwsze przedwyborcze Posie-
dzenie zarz¹du odby³o siê
16.02.2012 r. i zgodnie z § 4 Regula-
minu Zarz¹du przyjêto na nim do
Stowarzyszenia 11 cz³onków, którzy
spe³nili wymogi na³o¿one przez Sta-
tut § 6 ust. 2 pkt. 1 i 2.

Ze wzglêdu na brak kompletu
dokumentów wymaganych do przy-
jêcia, kilka deklaracji prze³o¿ono do
rozpatrzenia na nastêpne Posiedze-
nie Zarz¹du, o czym œwiadczy zapis
w protokole z przebiegu Posiedze-
nia. Zaznaczyæ nale¿y, i¿ decyzja o
przyjêciu nowych cz³onków na
owym posiedzeniu omawiana by³a
ju¿ na posiedzeniu 22.11.2011 r. i
osoby, które z³o¿y³y deklaracje, mia-
³y czas na uzupe³nienie z³o¿onej do
rozpatrzenia dokumentacji.
29.02.2012 r.

Przewodnicz¹cy Zarz¹du na
wniosek 2 cz³onków Zarz¹du zg³a-
szaj¹cych swoj¹ nieobecnoœæ od-
wo³a³ planowane posiedzenie infor-
muj¹c Zarz¹d, i¿ posiedzenie odbê-
dzie siê w póŸniejszym, dogodnym
dla wszystkich cz³onków Zarz¹du
terminie. Na co czeœæ Zarz¹du w
osobach Panów Ruszkowskiego,
Maliñskiego, Puzdrowskiego i Skra-
burskiego, z pogwa³ceniem § 5 Re-
gulaminu Zarz¹du, zwo³a³o posie-
dzenie na dzieñ 26.03.2012 r. a na-
stêpnie na 2.04.2012 r., podczas któ-
rego przyjêli 69 swoich cz³onków.
Zaznaczyæ trzeba, ¿e czêœæ z przyjê-
tych osób nie posiada³a wymaganej
dokumentacji. Posiedzenie zosta³o
uniewa¿nione przez Marsza³ka, a
panowie ponowili procedury przy-
jêcia cz³onków, tym razem na legal-
nie zwo³anym przez Przewodnicz¹-
cego posiedzeniu w dniu 15.05.2012
r., przyjmuj¹c swoich cz³onków 63
cz³onków, odrzucaj¹c natomiast 68
osób przedstawionych przez pozo-
sta³ych cz³onków Zarz¹du, nie wy-
jaœniaj¹c pisemnie powodu odrzu-
cenia (tak¹ procedurê nak³ada regu-
lamin).

O dobrej woli i chêci porozumie-
nia ze strony Panów A. Szczyg³a, Z.
Matusewicza, S. Gnosowskiego
œwiadczy fakt g³osowania za przyjê-
ciem 63 cz³onków przedstawianych
przez Pana Ruszkowskiego.

W wyniku takiego przebiegu
przewodnicz¹cy zamkn¹³ posiedze-
nie, opuszczaj¹c salê wraz z 2 cz³on-
kami Zarz¹du, pozostali natomiast
kontynuowali posiedzenie wyzna-
czaj¹c termin kolejnego ju¿ trzeciego
WZC na 12.06.2012 r. WZC zosta³o
zwo³ane nielegalnie z pogwa³ceniem
zapisów statutu przez czeœæ Zarz¹du
w osobach panów Ruszkowskiego,
Maliñskiego, Puzdrowskiego, Skra-
burskiego. Na zawiadomieniach
podpisa³ siê Pan Ruszkowski, który
nie by³ ju¿ wówczas cz³onkiem zarz¹-
du, gdy¿ 23.04.2012 r. rozpoczê³a siê
kadencja zarz¹du wybranego na I
Walnym Zebraniu. Podobnie WZC z
23.04 2012 zosta³o zwo³ane przez
czêœæ Zarz¹du w osobach Panów
Ruszkowskiego, Puzdrowskiego,
Maliñskiego i Skraburskiego, którzy
w ten sposób d¹¿yli do ustanowie-
nia nowych w³adz z pominiêciem
Reprezentantów Gmin Trzebiatów,
Gryfice i Brojce. Na czele tego dru-
giego Zarz¹du stan¹³ starosta K.
Saæ.

Wielce wymowny jest tak¿e spo-
sób, w jaki obsadzono na stanowi-
sku przewodnicz¹cego drugiego
Zarz¹du Gryflandii, pana K. Sacia –
Starostê Gryfickiego.

Podejmowano próby przyjêcia
Powiatu do LGD ju¿ na posiedzeniu
drugiego Zarz¹du 02.04.2012 w Re-
walu. Nie by³o to zgodne z zapisami
statutu, gdy¿ Powiat nie uiœci³ wpi-
sowego w wysokoœci przewidzianej
w uchwale, a nie podjêto jeszcze
uchwa³y zmieniaj¹cej i okreœlaj¹cej
wysokoœæ wpisowego dla Powiatu.
(Zgodnie z zapisami uchwa³y WZC
nr 2/2010 z 22.01.2010 r. dla jednostki
samorz¹du terytorialnego wyso-
koœæ wpisowego to 1,00 z³ od miesz-
kañca.)

Powiat nie chcia³ zaakceptowaæ
takiej kwoty, wiêc na WZC
23.04.2012 r. w Karnicach zmieniono
tê uchwa³ê i ustalono wysokoœæ
wpisowego dla Powiatu na 100 z³
(sic!). Urz¹d Marsza³kowski uzna³ to
zebranie za niewa¿ne, ze wzglêdu na
sposób jego zwo³ania. Nie uda³o siê
tak¿e przyj¹æ Powiatu na posiedze-
niu Zarz¹du 15.05.2012 r., gdy¿ pod-
jêta na WZC 23.04.2012 r. w Karni-
cach uchwa³a o wysokoœci wpiso-
wego, po uniewa¿nieniu tego zebra-
nia, nie mia³a mocy obowi¹zuj¹cej.
Powielono uchwa³ê wyznaczaj¹c¹
wysokoœæ wpisowego na kolejnym
WZC 12.06.2012 r. w Karnicach. Na
tym to zebraniu rozpatrzono te¿ „od-
wo³anie” Powiatu od uchwa³y o
odmowie przyjêcia 15.05.2012 (któ-
rej Zarz¹d-2 nie podejmowa³, a która
pojawi³a siê na potrzeby kontroli,
bowiem panowie dopiero na WZC
23.04.2012 zorientowali siê, ¿e od-
wo³aæ mo¿na siê jedynie od uchwa³y
o odmowie przyjêcia, a takiej odmo-
wy nie by³o).

Na jednym jedynym WZC
12.06.2012 r. uchwalono wysokoœæ
wpisowego dla Powiatu, pozytyw-
nie rozpatrzono „odwo³anie” i przy-
jêto powiat do Lokalnej Grupy Dzia-
³ania, a K. Saæ zosta³ wybrany do
Zarz¹du, zostaj¹c Przewodnicz¹-
cym.

Pomawia siê Andrzeja Szczyg³a,
¿e na spotkaniu u Marsza³ka Woje-
wództwa dawnego Zarz¹du Gryflan-
dii postawi³ ultimatum, i¿ je¿eli nie on
zostanie ponownie wybrany prze-
wodnicz¹cym, to nie zostanie nikt, a
Gryflandii nie bêdzie. Nie jest to
prawda. Nie pamiêtam, aby na spo-
tkaniu w Szczecinie coœ takiego mia-
³o miejsce. Natomiast wyraŸnie pa-
miêtam z tego spotkania nieprzejed-
nan¹ postawê panów Ruszkowskie-
go, Puzdrowskiego, Maliñskiego i
Skraburskiego. To w³aœnie z tej stro-
ny nie uda³o siê uzyskaæ jakiegokol-
wiek ustêpstwa i niestety nie widaæ
takiej woli do dzisiaj.

Trzeba te¿ zaznaczyæ, ¿e to za-
rz¹d Szczyg³a ostatnio, po raz kolej-
ny, podj¹³ próbê rozwi¹zania kon-
fliktu i mamy prawdziw¹ nadziejê, ¿e
zlikwidujemy groŸbê utraty pieniê-
dzy, które mog¹ pos³u¿yæ naszym
mieszkañcom.

Zdzis³aw Matusewicz
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(P£OTY) Gdy Grzegorz Œi¹-
decki z P³otów zgin¹³ zgniecio-
ny ³ych¹ koparki, nie wiedzia³,
¿e jego partnerka ¿yciowa jest
w ci¹¿y. Lekarz powiedzia³ jej,
¿e powinna siê cieszyæ, bo bêd¹
bliŸniaki. Zapewne cieszyli by
siê oboje, ale w domu panuje
¿a³oba i rozpacz. Na to wszystko
cieniem k³adzie siê podejrze-
nie, ¿e ktoœ chce ukrêciæ ³eb
sprawie. Dlatego napisali list
do Interwencji Polsatu.

Pisaliœmy o tej tragedii; na by³ym
lotnisku w Makowicach mê¿czyŸni
zatrudnieni przez firmê zbierali z³om.
W pewnym momencie przyjecha³
Ryszard B., komendant Miejsko-
Gminny Ochotniczej Stra¿y Po¿arnej
w P³otach. Wsiad³ do koparki i j¹
uruchomi³. Nie zauwa¿y³ siedz¹cego
na ³y¿ce maszyny Grzegorza Si¹dec-
kiego, którego zgniót³. Uciek³ z miej-
sca zdarzenia. Policjanci zatrzymali
go w domu. Wed³ug niektórych rela-
cji, nie przyznawa³ siê do niczego i
dopiero na komisariacie potwierdzi³,
¿e by³ na lotnisku. By³ pijany, mia³ –
jak stwierdzi³ w reporta¿u rzecznik
KWP w Szczecinie Przemys³aw Ki-
mon – 1,5 promila alkoholu w orga-
nizmie. Jednak Ryszard B. twierdzi³,
¿e wypi³ dopiero w domu.

Jednak rodzinê zaniepokoi³o to-
cz¹ce siê w tej sprawie postêpowa-
nie oraz zachowanie burmistrza P³o-
tów. Napisali list do Polsatu. Repor-
ter Artur Borzêcki pokaza³, jak spra-
wy maj¹ siê po prawie dwumiesiêcz-
nym okresie, jaki min¹³ od wypadku.

- Uwa¿am, ¿e gryficka prokuratu-
ra zbyt ³agodnie potraktowa³a spraw-
cê wypadku. Ma postawiony tylko
jeden zarzut, a by³ na miejscu pod
wp³ywem alkoholu. – mówi Sylwia
Si¹decka, siostra pana Grzegorza.

- Jak komendant przyjecha³ na
miejsce, to czuæ by³o od niego alko-
hol, a potem pi³ przy nas piwo. -
opowiada Marcin Si¹decki, brat
pana Grzegorza i naoczny œwiadek
tragedii.

Wed³ug jego relacji, Ryszard B.
nawet nie podszed³, ¿eby zobaczyæ,
co sta³o siê ze zgniecionym mê¿-
czyzn¹. Wsiad³ do stra¿ackiego po-
loneza i odjecha³.

- Jeszcze ja i w³aœciciel koparki
chcieliœmy go zatrzymaæ. To o ma³o
nas nie rozjecha³. Uciek³ - twierdzi
pan Marcin.

Reporter zauwa¿a ze zadziwie-
niem, ¿e prokuratur Krzysztof Mej-
na, z Prokuratury Rejonowej w Gry-
ficach, który prowadzi od prawie
dwóch miesiêcy œledztwo, nie wie
nawet, jakim samochodem porusza³
siê komendant w dniu tragedii.

Wstrz¹saj¹cy reporta¿ o rodzinie, po œmierci
jedynego ¿ywiciela, i poszukiwaniu sprawiedliwoœci

- Podejrzany w³asnym autem
przywióz³ do tego miejsca brata w³a-
œciciela koparki. – mówi prokurator,
na co reporter zauwa¿a: - Œwiadko-
wie zeznaj¹, ¿e stra¿ackim.

Prokurator Mejna: - Tego nie
wiem. Z punktu widzenia istoty
sprawy czynu, jaki to by³ pojazd, jest
to bez znaczenia.

Reporter: - Ma to znaczenie.
Prokurator Mejna: - Tak, dla oce-

ny stopnia spo³ecznej szkodliwo-
œci…

Wydaje siê, ¿e nie tylko dla takiej
oceny, ale tak¿e dla oceny tego po-
stêpowania. Zapytany przez repor-
tera – dlaczego nie postawiono Ry-
szardowi B. zarzutu nieudzielania
pomocy poszkodowanemu, proku-
rator odpowiada, ¿e byæ mo¿e sk³oni
go do tego ca³oœæ zebranego mate-
ria³u.

Reporter udaje siê do burmistrza
P³otów Mariana Maliñskiego. Oka-
zuje siê, ¿e Ryszard B. jest zatrudnio-
ny przez burmistrza. Oprócz funkcji
komendanta MG OSP i pracy w
gminnym sztabie kryzysowym,
urz¹d p³aci mu pensjê jako kierowcy
wozu stra¿ackiego. Ale nie tylko, do-
patrujemy siê uchwa³y Rady Miej-
skiej, która powierza mu rolê inka-
senta. Tu te¿ zarabia.

Podobno od dnia wypadku jest
zawieszony, lecz w remizie przebywa.

- Mo¿e przebywaæ w remizie jako
zwyk³y stra¿ak. Nie widzê przeciw-
wskazañ. Jego warsztatem pracy
jest stra¿nica. Ma tam obowi¹zek
siedzieæ 8 godzin dziennie – mówi
burmistrz Maliñski.

Grzegorz Si¹decki osieroci³ pó³-
torarocznego synka. By³ jedynym
¿ywicielem rodziny. Teraz nie wiado-
mo, za co ma dalej ¿yæ jego rodzina.
Tu potrzebna jest pomoc ludzi, o
któr¹ apelujê. Pomó¿my tej rodzinie.

I na koniec dwie opinie internau-
tów umieszczone pod reporta¿em,
który mo¿na obejrzeæ na stronie in-
ternetowej Polsatu w zak³adce Inter-
wencje, z dat¹ 02.04.13.

Pytam siê po co samochód oso-
bowy w OSP!!! Odpowiadam: Pan
Rysio to prawdziwy Komendant i
musi czymœ dojechaæ do Urzêdu
Miejskiego i nie tylko. Œmiechu war-
te, tylko tak¹ miejscowoœæ jak P³oty
na to staæ. Samochody stra¿ackie
maj¹ s³u¿yæ pomocy spo³eczeñstwu,
a nie wo¿eniu w³asnych i nie tylko 4
liter. Za przyzwoleniem oczywiœcie
w³adz, a kto za to p³aci??? Wiadomo,
my wszyscy. Czy wszyscy ludzie w
tej miejscowoœci nie maja oczu i
uszu. Wybieraj¹ i tak maj¹!!!

Wstyd i hañba dla Stra¿y, ¿e toleruj¹ miêdzy sob¹ cz³owieka, który po spo-
wodowaniu wypadku uciek³ z miejsca zdarzenia i nie udzieli³ pomocy. Jak by³
pijany, to ukaraæ za spowodowanie œmierci i ucieczkê z miejsca wypadku s³u¿bo-
wym radiowozem Stra¿y Po¿arnej pod wp³ywem alkoholu. A jak by³ trzeŸwy i
uciek³, to tym bardziej œwiadczy, ¿e nie nadaje siê na ratownika i stra¿aka. Stra¿acy
oczyœæcie swoje szeregi z czarnej owcy!!! Ciekawe stanowisko prezentuje Bur-
mistrz tego miasteczka, jego bezczelnoœæ i arogancja jest nie do przyjêcia. Nic nie
wie, a bardziej dosadnie mówi¹c, nic nie chce wiedzieæ i nie chce wyci¹gn¹æ kon-
sekwencji w stosunku do przestêpcy - wstyd mieæ takiego burmistrza!!! Panie
prokuratorze do pracy, bo Pañska nieœwiadomoœæ okolicznoœci sprawy te¿ jest co
najmniej zastanawiaj¹ca!!! Reporter ma informowaæ prokuraturê o oczywistych
faktach i okolicznoœciach sprawy, to po co nam aparat œcigania i sprawiedliwoœci.
Gdzie badanie krwi na zawartoœæ alkoholu, dlaczego sprawca dalej jeŸdzi samocho-
dem zarówno prywatnym jak i s³u¿bowym autem bojowym Stra¿y Po¿arnej.
Sprawa mocno œmierdzi, podobnie jak lokalny uk³adzik!!!!                         KAR
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(GRYFICE) Na ostatniej sesji do
sz³o do wymiany zdañ na temat fi-
nansów ZGK.

- Wykreœlenie z bud¿etu gminy
zadañ inwestycyjnych, jakie prowa-
dzi³ lub mia³ prowadziæ ZGK, to jaw-
ne d¹¿enie przez pañstwa (klub Ra-
zem dla przysz³oœci – przyp. red), do
doprowadzenia do upadku kolejne-
go zak³adu pracy – powiedzia³ radny
Stanis³aw B³ysz. - Dziwna zemsta
przes³ania tym radnym oczy na mo¿-
liwe nieszczêœcia osób, które tam
pracuj¹, bo to siê wi¹¿e z bezrobo-
ciem.  Zwracam siê do burmistrza
Gryfic o mo¿liwoœæ zawiadomienia
Prokuratury o zbadanie celowego
dzia³ania radnych na doprowadze-
nie do upadku ZGK.

Odpowiedzia³ radny Stanis³aw
Ho³ubczak: – Myœmy wskazali w
propozycji zmian, jakby przyczyny
tych zmian, kolego radny. Pan pra-
cuje w ZGK? - zapyta³ Ho³ubczak. -
Tak - odpowiedzia³ radny B³ysz.

I dalej radny Ho³ubczak. - To
ZGK wyst¹pi³o o zmniejszenie fun-
duszu wynagrodzeñ, w zwi¹zku ze
zwolnieniem pracowników. Pan to
rozumie?

- O przesuniêcie, a nie o zmniej-
szenie – g³os z sali.

- Wobec tego œrodki z wynagro-
dzeñ mia³y byæ przesuniête z wyna-
grodzeñ na zakup materia³ów. Ja-
kich? - pyta³ Ho³ubczak. - Jakich
materia³ów, skoro zwolni³o siê pra-
cowników? Je¿eli ZGK wiedzia³oby,
jakie chce kupiæ materia³y, to by na-
pisa³o w swoim wniosku, ale my nie
zabieramy tych pieniêdzy po to, by
je zabraæ, chcemy ¿eby ZGK realizo-
wa³ inwestycje, o któr¹ wyst¹pi³ o
dofinansowanie.

- Z którego roku? – pytanie z sali.
- Piêkna praca. Pracownicy po-

winni siê z tego cieszyæ. Proszê bu-
dowaæ, inwestycja za milion cztery-
sta tysiêcy z³otych. Proszê realizo-
waæ, ten wydatek jest zabezpieczo-
ny w bud¿ecie. – powiedzia³.

Stanis³aw Ho³ubczak nie wyja-
œni³, o jakiej to wiekopomnej inwe-
stycji mówi³. Wystarczy³o, ¿e poda³
kwotê 1.400 tys. z³, a z inwestycji,
jakie mia³ realizowaæ ZGK, wyciêto
np. utwardzenie i zagospodarowa-
nie terenu przy Baszcie Prochowej,
budowê drogi przy ulicy Litewskiej,
budowê drogi do Bo¿yszewa, mo-
dernizacjê i budowê chodników na
osiedlu XXX lecia i wiele innych in-
westycji, które zosta³y przekazane
do realizacji przez Urz¹d Miejski. MJ

Chc¹ doprowadziæ
ZGK do upad³oœci?

Gimnazjum nr 1 bez opa³u

Szkole mo¿e groziæ
zamkniêcie z powodu
wych³odzenia

(GRYFICE) Przed³u¿aj¹ca siê
zima spowodowa³a koniecznoœæ do-
datkowego zakupu opa³u do kot³ow-
ni w Gimnazjum nr 1.

Radni Klubu Razem dla przysz³o-
œci decyzj¹ swojego przewodnicz¹-
cego Komisji Bud¿etu i Finansów
wykreœlili z wydatków kwotê 2,5 tys.
z³otych przeznaczonych na opa³.

Przewodnicz¹cy rady Krzysztof
Tokarczyk autorytatywnie stwier-
dzi³, ¿e pieniêdzy tych nie bêdzie, bo
jesieni¹ planuje zakup pieców gazo-
wych i doprowadzenie gazu z hali
widowiskowo-sportowej. Mo¿e tak

od razu na koszt gminy za³atwiæ
ogrzewanie ca³ej hali.

Je¿eli nie nast¹pi zmiana pogody,
to wiêcej ni¿ pewne, ¿e na jakiœ czas
gimnazjum trzeba bêdzie zamkn¹æ,
bo nikt nie bêdzie siedzia³ w klasach
o temperaturze poni¿ej 18 stopni
Celsjusza. Czy to jasne panie pu³-
kowniku? Podobnie post¹piono z
zakupem p³ynu hydraulicznego przy
bia³ym orliku. Nie dano ani jednej
z³otówki, a póŸniej bêdzie rozliczanie
burmistrza, ¿e coœ siê zepsu³o, ¿e
lodowisko zamkniête. Ot durna poli-
tyka uderzaj¹ca w m³odzie¿.        MJ
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(GRYFICE) Na sesji odbytej 27
marca 2013 r. dosz³o do zadziwiaj-
cej deyzji o obciêciu bud¿etu ZGK.

Zanim dosz³o do dyskusji o tej
uchwale, przyjêto dwie inne. Po wy-
mianie opinii na temat wniesienia
skargi kasacyjnej podjêto uchwa³ê w
sprawie zmiany uchwa³y Nr XXIX/
361/2009 RM w Gryficach z dn. 23
czerwca 2009 r. w sprawie przyjêcia
wieloletniego programu gospoda-
rowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Gryfice w latach 2009 – 2013.
Za przyjêciem g³osowa³o 11 radnych
z Klubu razem dla przysz³oœci, prze-
ciw by³o 8 radnych.

PóŸniej jednog³oœnie przyjêto
przedstawiony przez burmistrza
Gryfic harmonogram realizacji inwe-
stycji gminnych, ujêtych w bud¿e-
cie Gminy Gryfice.

Prosta droga do likwidacji ZGK?
Nastêpnie radni pochylili siê nad

projektem uchwa³y w sprawie zmian w
tegorocznym bud¿ecie Gminy. I tu
nast¹pi³o zaskoczenie.

Zamierzone zmiany w bud¿ecie
przedstawi³ przewodnicz¹cy Komisji
Bud¿etu i Finansów radny Stanis³aw
Ho³ubczak. Wynik³o z nich, ¿e
wszystkie inwestycje, jakie mia³ reali-
zowaæ Zak³ad Gospodarki Komunal-
nej, zosta³y „wyciête” i przeniesione
do realizacji przez Urz¹d Miejski.

W zwi¹zku z tym zwróci³ siê do
przewodnicz¹cego rady z proœb¹ o
wycofanie z porz¹dku obrad projek-
tu zmian bud¿etowych, po to, ¿eby w
ci¹gu najbli¿szego miesi¹ca spokoj-
nie przeanalizowaæ, jakie s¹ propo-
zycje, ¿eby pewnych rzeczy po-
chopnie nie interpretowaæ. - Myœlê
- powiedzia³ burmistrz Gryfic - ¿e
poœpiech jest wskazany tylko przy

³apaniu pche³, natomiast tutaj nie ma
a¿ tak pilnej sprawy, ¿ebyœmy podej-
mowali pochopne decyzje w spra-
wach bud¿etowych. Dlatego wnio-
skujê o wycofanie z porz¹dku obrad
projekt uchwa³y w sprawie zmian bu-
d¿etowych Gminy Gryfice. Wniosek
burmistrza, poddany przez przewod-
nicz¹cego rady pod g³osowanie, zo-
sta³ odrzucony g³osami radnych z
Klubu Razem dla przysz³oœci.

Radca prawny poinformowa³
przewodnicz¹cego rady Krzysztofa
Tokarczyka, ¿e wniosek burmistrza
Gryfic nie podlega³ g³osowaniu i bez
g³osowania powinien zostaæ przyjê-
ty, bo tak stanowi prawo.

Ale w radzie w Gryficach „pra-
wo” stanowi równie¿ jej przewodni-
cz¹cy, bo m.in. powiedzia³ – Proszê
pana, w porz¹dku podlega g³osowa-
niu i tu siê z panem nie zgodzê, chyba
¿e ktoœ to jeszcze zakwestionuje. -

- W kwestii formalnej – mówi rad-
ny Ryszard Bidler – by³em uczestni-
kiem wczorajszego (26 marca br.)
posiedzenia Komisji Bud¿etu i Fi-
nansów, której  jestem cz³onkiem. Na
wczorajszej komisji tematyka dzisiej-
szych zmian w projekcie wprowa-
dzona przez Klub Razem dla przy-
sz³oœci, jedynie w jednym punkcie
by³a dyskutowana. W pozosta³ych
punktach nie mieliœmy wiedzy. Wie-
dzê t¹ posiedliœmy dzisiaj w projek-
cie przedstawionym przez przewod-
nicz¹cego komisji Stanis³awa Ho-
³ubczaka. Dlatego w imieniu Klubu
Ziemia Gryficka i PSL apelujê, ¿eby
dostarczano nam dokumenty, ¿eby-
œmy mogli im siê przyjrzeæ. G³osuje-
my w ciemno. W ciemno nad wypo-
wiedziami przewodnicz¹cego Komi-
sji Bud¿etu i Finansów. Czy to jest
godne? Czy to ma jakiœ sens? Czy to
ma jakieœ prawid³a prawne? Jak g³o-

sowaæ nad czymœ, czego nie widzia-
³o siê na oczy? Ze s³yszenia, to ja
wiem, ¿e ka¿dy mo¿e mieæ wiosenne
trele, ale to nie znaczy, ¿e to stanowi
prawo. – oceni³ radny.

Zmiany wprowadzone do bud¿e-
tu gminy na 2013 r. przez St. Ho³ub-
czaka, zosta³y przyjête g³osami rad-
nych z Klubu Razem dla przysz³oœci,
radni z Klubu Ziemia Gryficka i PSL
nie wziêli udzia³u w g³osowaniu.

Z ostatniej chwili. Jak siê dowie-
dzieliœmy, w zwi¹zku z wyciêciem z
bud¿etu gminy zadañ inwestycyj-
nych, maj¹cych zostaæ zrealizowa-
nych przez ZGK, w ZGK nast¹pi³a re-
dukcja zatrudnienia. Dziewiêæ osób
otrzyma³o wypowiedzenia z pracy.
Ale taka jest przysz³oœæ z Klubem
Razem dla przysz³oœci. Dyrektor
ZGK nie podoba siê, to „wykoñ-
czyæ” ca³y zak³ad?                       MJ

XXXII sesja Rady Miejskiej w Gryficach

Uderzenie w ZGK i rykoszet - 9 zwolnieñ

(GRYFICE) Klub Razem dla
przysz³oœci odmówi³ przyjêcia
uchwa³y w sprawie zatwierdzenia
taryf zbiorowego zaopatrzenia w
wodê i zbiorowego odprowadzania
œcieków dla ZGK.

Przyjêto uchwa³ê w sprawie za-
twierdzenia taryfy dla Wodoci¹gów
Zachodniopomorskich Sp. z o. o. w
Goleniowie za zbiorowe zaopatrze-
nie w wodê na terenie gminy Gryfice.

Przy ustaleniu zu¿ycia wody dla
gosp. domowych, przemys³owych i
pozaprzemys³owych odbiorców
us³ug:

1. Za dostarczon¹ wodê – 4,07 z³/
m szeœc. netto

- op³ata abonamentowa dla od-
biorcy rozliczanego wg wodomierza
g³ównego – 9,62 z³ netto miesiêcznie
za punkt,

- op³ata abonamentowa dla od-
biorcy rozliczanego wg wodomierza
przy punkcie czerpalnym wody w
budynku wielolokalowym (gdy wo-
domierz g³ówny rozliczany jest z za-
rz¹dc¹ lub w³aœcicielem budynku) –
4,97 z³ netto miesiêcznie za punkt,

- op³ata abonamentowa dla odbior-
cy rozliczanego wg przepisów doty-
cz¹cych przeciêtnych norm zu¿ycia
wody – 8,60 z³ netto mies. za punkt.

Op³ata za wodê i œcieki bez zmian
2. Za pobran¹ wodê z ulicznych

studni i zdrojów ulicznych, do zasi-
lania publicznych fontann i na cele
p.po¿ oraz zraszania publicznych
ulic i publicznych terenów zielonych
– 4,07 z³/m szeœc. netto.

Do cen i stawek op³at okreœlo-
nych w taryfie dolicza siê podatek
od towarów i us³ug zgodnie z para-
grafem 2 pkt 9 do 12 Rozporz¹dzenia
Ministra Budownictwa z dn. 28
czerwca 2006r. w sprawie okreœlenia
taryf, wzoru o zatwierdzenie taryf
oraz warunków rozliczeñ za zbioro-
we zaopatrzenie w wodê i zbiorowe
odprowadzenie œcieków.             MJ



CMYK

Projekt skierowany jest do osób poni¿ej 25 roku ¿ycia, które na prze-
strzeni ostatnich 2 lat pozostawa³y bezrobotne ³¹cznie przynajmniej przez
okres 12 miesiêcy

W Twojej miejscowoœci zamieszkania

Program szkoleñ i sta¿y realizowany bêdzie w miejscowoœciach do-
stosowanych lokalizacyjnie do wymagañ zrekrutowanej grupy.

Oferujemy:
• Bezp³atny, zindywidualizowany pakiet szkoleñ zawodowych,

dostosowanych do potrzeb uczestnika,
• Stypendium finansowe dla uczestników w trakcie szkolenia

w wysokoœci 1100 z³
• Gwarantowany 3-miesiêczny p³atny sta¿ zawodowy

w wysokoœci ok.1500 z³ za ka¿dy miesi¹c daj¹cy mo¿liwoœæ
wykazania doœwiadczenia zawodowego u przysz³ych pracodawców

• Zatrudnienie sta³e dla czêœci uczestników projektu
z 12-miesiêczn¹ dop³at¹ do wynagrodzenia (ze œrodków UE)
w wysokoœci ok. 2000 z³ za ka¿dy miesi¹c (³¹cznie ok. 24 000 z³)

• Praktyczny kurs jêzyka niemieckiego

Jesteœ M³ody, Szukasz Pracy?
WeŸ udzia³ w projekcie dofinansowanym ze œrodków Unii Europejskiej, który w realny sposób
umo¿liwi Tobie uzyskanie sta³ego zatrudnienia.

• Kurskomputerowy
• Œwiadectwo/ certyfikat
• Bezp³atne pomoce dydaktyczne w czasie szkoleñ
• Poradnictwopsychologiczno-aktywizuj¹ce
• Doradztwo zawodowe i poœrednictwo pracy
• Bezp³atny serwis kawowy oraz lunch
• Bezp³atny dojazd na szkolenia (lub refundacja kosztów dojazdu)

Planowane zakoñczenie procesu rekrutacji - marzec 2013
Szczegó³owe informacje dotycz¹ce projektu, jak równie¿ regulamin

rekrutacji wraz z wymaganymi dokumentami, mo¿na uzyskaæ w siedzi-
bie Biura Projektu "Twoja szansa na rynku pracy"

Instytut Edukacji Komputerowej
ul. Obozowa 5, 78-100 Ko³obrzeg,
tel.  (94) 352 32 99/(94) 35 42 555

oraz na stronie internetowej www.szansa.kol.pl
Cz³owiek - najlepsza inwestycja
Projekt wspó³finansowany ze œrodków Unii Europejskiej
w ramach Europejskiego Funduszu Spo³ecznego
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(GRYFICE) Na XXXII
sesjê w Gryficach
przyby³y delegacje
mieszkañców ul.
Spacerowej w Gryficach
oraz Skowron. Chcieli
poruszyæ spawy
remontu
podziurawionych
dróg dojazdu,
do swoich posesji.

Przed przerw¹ w obradach przew.
rady Krzysztof Tokarczyk udzieli³
g³osu mieszkance ul. Spacerowej.

- Mia³ byæ przeprowadzony re-
mont, polegaj¹cy na uszlachetnio-
nym utwardzeniu drogi do naszych
posesji. W roku 2011 zosta³a zrobio-
na czêœæ drogi. W 2012 roku zosta³a
wykonana kolejna czêœæ drogi. Na-
tomiast na dzieñ dzisiejszy, s³ucha-
j¹c tu planu inwestycyjnego, który
przejrza³am wczeœniej – nie ma mowy

Mieszkañcy ulicy Spacerowej
i Skowron na sesji

o zakoñczeniu tej inwestycji. Po-
wiem szczerze, ¿e my na dzieñ dzisiej-
szy nie mo¿emy normalnie dojœæ ani
dojechaæ do swoich posesji. Dam
przyk³ad z wczorajszego dnia, na
swoim przyk³adzie. Wraca³am od
chirurga po drobnym zabiegu chi-
rurgicznym i ³atwiej by³o mi dojœæ
poboczem drogi, ni¿ dojechaæ.  By³o
fajnie, jak by³ mróz i œnieg. Tu muszê
przyznaæ, ¿e je¿eli chodzi o utrzyma-
nie zimowe tej drogi, to by³o bardzo
dobre, bez przeszkód mogliœmy wy-
jechaæ do posesji.

Jakieœ trzy tygodnie temu puœci-
³y mrozy i na ulicy jest dziura na
dziurze, nie jedzie siê, tylko ma siê
wra¿enie bycia na karuzeli.

Prowadzimy dzia³alnoœæ gospo-
darcz¹. Powiem szczerze, ¿e do mnie
w tej chwili nikt ju¿ nie chce przyje-
chaæ, bo jak? Dlatego zwracam siê
tutaj do Rady Miejskiej z pytaniem –
co dalej? Proszê w imieniu swoim i
pozosta³ych mieszkañców o ujêcie
w planach inwestycyjnych po
pierwsze – docelowe utwardzenie, i
druga sprawa, to bie¿¹ce utrzymanie

drogi w takim stanie, ¿eby mo¿na
by³o ni¹ jeŸdziæ.

Przedwczoraj odebra³am jeden
samochód od mechanika, dzisiaj
postawi³am drugi do remontu. W
którymœ momencie koszty napraw
tych samochodów przekrocz¹ moje
dochody, które przynosi mi moja
dzia³alnoœæ. Jestem tu po raz pierw-

szy i zwracam siê do Rady o znalezie-
nie œrodków na dokoñczenie remon-
tu ulicy Spacerowej. W którymœ
punkcie inwestycyjnym by³ zapis –
lampy oœwietleniowe na ul. Spacero-
wej. No, zastanawia³am siê, czy bê-
dziemy oœwietlaæ dziury w ulicy? –
zakoñczy³a mieszkanka ul. Spacero-
wej.

Od red.
Zamiast uszlachetnionej, utwar-

dzonej nawierzchni, drogê wykona-
no k³ad¹c na niej polbruk, bo mia³o
byæ piêknie i spacerowo. W po³owie
remontu ktoœ zrozumia³, ¿e przy tej
ulicy mieszkaj¹ równie¿ rolnicy, a
polbruk pod ciê¿kie maszyny nie
nadaje siê. Inwestycjê przerwano w
po³owie, a by³o to za czasów dyrek-
torów Zdancewicza i Heilika. Sam
polbruk k³adziono pod nadzorem
radnego Janusza Kaczmarka, o czym
informowa³a ¿yczliwa mu gazetka.
Mieszkañcy Skowron widz¹c, co siê
dzieje na sali obrad, zrezygnowali z
zabrania g³osu w sprawie swojej
drogi.                                                MJ
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(GRYFICE) W sali konferen-
cyjnej Urzêdu Miejskiego 27 mar-
ca br. odby³a siê kolejna sesja Rady
Miejskiej w Gryficach. Trzeba do-
daæ – kolejna burzliwa.

Po otwarciu obrad, przyjêciu
spraw regulaminowych radni po-
chylili siê nad projektami uchwa³. Na
pierwszy ogieñ posz³a kasacj¹ od
wyroku WSA, jak¹ radni Klubu Ra-
zem dla przysz³oœci chcieli z³o¿yæ w
imieniu rady.

Projekt brzmia³: „Podjêcie
uchwa³y w sprawie wniesienia skar-
gi kasacyjnej od wyroku Wojewódz-
kiego S¹du Administracyjnego w
Szczecinie z dn. 31 stycznia 2013 r.
sygn. akt II SA/Sz1131/12 oraz upo-
wa¿nienia Przewodnicz¹cego Rady
Miejskiej do reprezentowania Rady
Miejskiej w Gryficach przed Naczel-
nym Sadem Administracyjnym w
Warszawie”.

Sprawa dotyczy³a uchwa³y rady
o obni¿eniu miesiêcznego wynagro-
dzenia burmistrza Gryfic. Woje-
wódzki S¹d Administracyjny w
Szczecinie nie podzieli³ stanowiska
radnych z Klubu razem dla przysz³o-
œci i uchyli³ tê uchwa³ê.

Przewodnicz¹cy Klubu „Ziemia
Gryficka” i PSL Wies³aw Malaca
zwróci³ siê z proœb¹ do przewodni-
cz¹cego rady Krzysztofa Tokarczy-
ka o odczytanie uzasadnienia wyro-

ku s¹du administracyjnego. Prze-
wodnicz¹cy K. Tokarczyk uzna³, ¿e
to strata czasu, wobec czego ob-
szerne fragmenty uzasadnienia
przedstawi³ Wies³aw Malaca.

Na koniec swojego wyst¹pienia
stwierdzi³: - Mamy pewne odczucia,
mam na myœli pewien rodzaj uprze-
dzenia, mo¿na nawet powiedzieæ o
pewnym rodzaju nienawiœci. A do-
sadniej – mam wra¿enie, ¿e tutaj nie-
których z pañstwa nawet z¿era nie-
nawiœæ do tego stopnia, ¿e do pañ-
stwa nie docieraj¹ ¿adne argumenty
i nawet postanowienia s¹dowe. S¹d
mówi o braku uzasadnienia, ale s¹d
nie by³ na ¿adnej sesji i nie s³ysza³
argumentów i obci¹¿enia burmistrza
nie jego winami. To, co pañstwo w
dalszym ci¹gu próbujecie robiæ, to ja
bym to nawet nazwa³ pewnego ro-
dzaju drêczeniem burmistrza.
Uchwa³ê przeg³osujecie, bo macie
wiêkszoœæ. My, Klub „Ziemia Gryfic-
ka” i PSL nie zamierzamy z wami po-
lemizowaæ i walczyæ z wami. Mia³-
bym tylko proœbê do przew. Rady,
¿eby do skargi kasacyjnej do³¹czyæ
nasze stanowisko w tej sprawie, w
formie protoko³u z tego posiedze-
nia. ̄ eby w Naczelnym S¹dzie by³o
jasne i nasze stanowisko. Chcia³bym
jeszcze zapytaæ, na czyj koszt pan
przewodnicz¹cy pojedzie do War-
szawy i na czyj koszt ta sprawa siê
odbêdzie?

- Tutaj rada podejmie tak¹ decy-
zjê. To nie jest sprawa prywatna –
odpowiedzia³ przewodnicz¹cy rady
K. Tokarczyk.

- Ja rozumiem, ¿e te osoby, które
zag³osuj¹ za przyjêciem tej uchwa³y,
zrobi¹ jak¹œ „œciepê” – zauwa¿y³
Wies³aw Malaca.

W tej samej sprawie g³os zabra³
przedstawiciel PSL, radny Ryszard
Bidler: - Nie bêdê posi³kowa³ siê po-
stanowieniami, uzasadnieniami
s¹du, po prostu mówiê to, co mi dyk-
tuje moje w³asne sumienie. Analizu-
j¹c postanowienia s¹du zauwa¿yli-
œmy, ¿e jest to wyrok Wojewódzkie-
go Sadu Administracyjnego. Pod
tym wyrokiem podpisa³o siê dwóch
sêdziów, nie jakiœ asesor z dwoma
³awnikami tylko szanowne gremium,
które przeanalizowa³o dok³adnie do-
kumentacjê oraz zaskar¿enie pana
burmistrza na uchwa³ê Rady Miej-
skiej, uznaj¹c tê uchwa³ê za bezpod-
stawn¹. I tutaj nasuwa mi siê taka
konkluzja, ¿e tutaj potrzeba re¿ysera
Chêciñskiego i „Samych swoich”, ¿e
mo¿e s¹d s¹dem, ale sprawiedliwoœæ
musi byæ po naszej stronie, to zna-
czy po stronie Klubu Razem dla
przysz³oœci. Pytanie przewodnicz¹-
cego Klubu „Ziemia Gryficka” i PSL
Wies³awa Malacy brzmia³o - kto za-
p³aci za to „jajobicie”. Moim zda-
niem, to powinien zap³aciæ Klub
Razem dla przysz³oœci. Powiedzia-

³em „jajobicie, bo zbli¿amy siê do okre-
su œwi¹tecznego, i nie to, ¿e ¿ó³tko nas
interesuje, tylko ta piana, bo chcemy
biæ pianê. Piana jest potrzebna do bez-
ów, na Wielkanoc babkê siê piecze.
Nie wiem czy to jest potrzebne, komu
potrzebne. Mo¿e dla Klubu Razem dla
przysz³oœci. Dla mnie osobiœcie nie,
bo w dalszym ci¹gu podejmowanie
takiej decyzji, ¿e jedyna prawda, która
musi byæ po naszej stronie, to daleko
i do niczego nie doprowadzi. – stwier-
dzi³ radny Bidler.

Za przyjêciem uchwa³y g³osowa-
³o 11 radnych z Klubu Razem dla
przysz³oœci, przeciw 8 radnych z
Klubu Ziemia Gryficka i PSL (radny
T. Malczewski by³ nieobecny –
usprawiedliwiony, radny Bakalarski
nie wiadomo, czy usprawiedliwiony,
ale te¿ nieobecny).                      MJ

Radni walcz¹ z pensj¹ burmistrza.
Skar¿¹ wyrok WSA do NSA. Deleguj¹
K. Tokarczyka na rozprawê do Warszawy

(GRYFICE) Wielka
Sobota Wielkanocna,
to tradycyjne
œwiêcenie
pokarmów.

To widok rodzin i radosnych
dzieci id¹cych z koszykami pe³nymi
smako³yków do koœcio³a.

W tym roku by³o inaczej. Wio-
senny mróz mrozi³ r¹czki i noski.
Dzieci i rodzice ubrani w zimowe
okrycia, drogê do koœcio³a i po-
wrotn¹ do domu pokonywali szybko
i bez rozmów.  Ale i tak w koœciele
by³o du¿o dzieci i ka¿de ze swoj¹ tra-
dycyjn¹ „œwiêconk¹”.                                MJ

Wielka Sobota Wielkanocna

Kolejna burzliwa sesja Rady Miejskiej w Gryficach
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ZCG R-XXI dzia³a poza kontrol¹ spo³eczn¹

Tylko radni mog¹ wp³yn¹æ na ni¿sze
ceny œmieci
Na 103 zatrudnionych - 22 w administracji. W 2015 roku wydatki na pensjê maj¹ skoczyæ do 7,5 miliona z³otych!

10 lat czekaliœmy na otwarcie
zak³adu segregacji œmieci dla nasze-
go regionu. Wreszcie powsta³ – Re-
gionalny Zak³ad Gospodarowania
Odpadami (RZGO) w S³ajsinie pod
Nowogardem oficjalnie otwarty zo-
sta³ 21 marca 2013 r. Otwarcie po³¹-
czone zosta³o z rocznic¹ 10-lecia
Celowego Zwi¹zku Gmin, który ten
zak³ad uruchomi³. Co przez 10 lat
robi³ Celowy Zwi¹zek Gmin R-XXI?
Zabiega³ o powstanie takiego zak³a-
du. Ile na te zabiegi posz³o pieniêdzy
podatników – nie wiadomo, bo z
okazji takich rocznic nikt nie zbilan-
sowa³ kosztów utrzymania i tego
„zabiegania”. Przez 10 lat ponad 20
gmin co roku wp³aca³o po z³otówce
od swojego miesz-
kañca, by utrzymy-
waæ na etatach kilku
ludzi. Normalna fir-
ma dawno by zban-
krutowa³a, gdyby
przez lata nic nie ro-
bi³a, ale bud¿ety
gmin s¹ najlepszym
dojnym cyckiem,
który mo¿na ssaæ
bez koñca. Jak siê nie
zarabia, tylko dosta-
je, to mo¿na wydaæ
ka¿de pieni¹dze. O
tym chcê napisaæ, bo
jad¹c na otwarcie do-
sta³em oficjaln¹ in-
formacjê, ¿e w RZGO zatrudnione s¹
103 osoby, w tym 22 osoby w admi-
nistracji, 52 osoby przy obs³udze in-
stalacji RZGO w S³ajsinie i 29 osób
na stacjach prze³adunkowych odpa-
dów. Iloœæ osób w administracji po
prostu porazi³a mnie. Zamierza³em
zapytaæ o to prezesa Zarz¹du RZGO
Antoniego Bielidê. Jednak zanim do
tego dojdê, trochê informacji o CZG
R-XXI i zak³adzie w S³ajsinie.

Gminy CZG R-XXI
Obecnie do Zwi¹zku nale¿y 27

gmin województwa zachodniopo-
morskiego. S¹ to gminy: Brze¿no,
Chociwel, Dobra, Drawsko Pomor-
skie, Dziwnów, Golczewo, Gryfice,
Kamieñ Pomorski, Karnice, Miê-
dzyzdroje, Maszewo, Nowogard,
Osina, Ostrowice, P³oty, Przybier-
nów, Radowo Ma³e, Resko, Rewal,
Stepnica, Œwierzno, Œwinoujœcie,
Trzebiatów, Wêgorzyno, Wierzcho-
wo, Wolin, Z³ocieniec.

W³adz¹ Zwi¹zku jest zgromadze-
nie przedstawicieli gmin, po dwóch
delegatów z ka¿dej gminy. W statu-
cie zapisano, ¿e jest to burmistrz plus
osoba wskazana przez radê. Najczê-
œciej t¹ drug¹ osob¹ jest wicebur-

mistrz lub urzêdnik, rzadko radny lub
inna osoba.

W³adze Zwi¹zki i zak³adu
Przewodnicz¹cym Zgromadze-

nia jest burmistrz Gryfic Andrzej
Szczygie³, a jego zastêpc¹ wójt Step-
nicy Andrzej Wyganowski. Szefem
Zarz¹du RZGO jest Antoni Bielida z
Nowogardu, który jest zarazem dele-
gatem Zgromadzenia, co ju¿ tworzy
sprzecznoœæ, bo jako delegat Zgro-
madzenia nadzoruje szefa organu
wykonawczego, czyli... samego sie-

bie. Cz³onkami Zarz¹du s¹: Piotr

Antoñczak – wiceburmistrz Z³ocieñ-
ca i i  Marek Matys – dyrektor ZGK
w Wolinie. Pe³ny przekrój urzêdni-
ków.

Jak dzia³a RZGO
Zak³ad wybudowa³a firma Budi-

mex SA, za cenê brutto 79.842.000 z³.
Celowemu Zwi¹zkowi Gmin R-XXI
zosta³o udzielone dofinansowanie w
wysokoœci 85% kwoty wydatków
kwalifikowanych w kwocie
69.401.647,31 z³otych, przy ca³kowi-
tym koszcie projektu wynosz¹cym
109.656.292 z³ote. Wk³ad w³asny to
preferencyjna po¿yczka z Narodo-
wego Funduszu Ochrony Œrodowi-
ska i Gospodarki Wodnej w wysoko-
œci 14.863.950 z³.

Powierzchnia Zak³adu  wynosi
18,6 ha. Dowóz odpadów do RZGO
w  S³ajsinie odbywaæ siê bêdzie z wy-
budowanych trzech Stacji Prze³a-
dunkowych Odpadów w Œwinouj-
œciu, Mokrawicy (gm. Kamieñ Pom.)
i Mielenku Drawskim. Bezpoœrednio

do RZGO w S³ajsinie trafiaj¹ odpady
komunalne z gmin: Gry-
fice, P³oty, Golczewo,
Chociwel, Resko, Rado-
wo Ma³e, Dobra, Wêgo-
rzyno, Nowogard, Ma-
szewo, Osina, Przybier-
nów i Stepnica. Poœred-
nio przez Stacje Prze³a-
dunkowe Odpadów w
Œwinoujœciu z gmin: Œwi-
noujœcie, Wolin, Miê-
dzyzdroje, w Mokrawi-
cy z gmin: Dziwnów, Ka-
mieñ Pomorski, Œwierz-
no, Rewal, Trzebiatów,
Karnice i w Mielenku
Drawskim z gmin: Draw-
sko Pomorskie, Ostro-

wice, Wierzchowo, Z³ocieniec,
Brze¿no. Z tych stacji do S³ajsina od-
pady transportowane s¹ specjali-
stycznymi samochodami, nale¿¹cy-
mi do Zwi¹zku.

Obecnie dziennie przyjmowa-
nych jest oko³o 260 ton odpadów ko-
munalnych, zmieszanych do prze-
tworzenia na liniach segregacji. Za-
k³ad docelowo mo¿e przerabiaæ po-
nad 100 tys. ton rocznie.

Ile to nas, podatników,
kosztuje i dlaczego tak du¿o
Tak jak powiedzia³em, zaskocze-

niem dla mnie by³a rozbuchana
wrêcz biurokracja RZGO – 22 osoby
w administracji. Na dzieñ otwarcia
okaza³o siê, ¿e w RZGO zatrudnione
s¹ ju¿ 122 osoby, a docelowo ma byæ
ich 140. Jednak zanim zak³ad ruszy³,
R-XXI obs³ugiwa³o i pobiera³o pie-
ni¹dze za sk³adowiska odpadów we
W³odarce (gm. Trzebiatów), Komo-
rowie (gm. Resko) i Godowie (gm.
Maszewo). W 2011 r. koszt przyjêcia

Wstêgê na otwarcie RZGO przecinaj¹ wójtowie i burmistrzowie gmin CZG R-XXI i
zaproszeni goœcie. W tle okaza³y biurowiec.
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tony œmieci na te wysypiska wyno-
si³ 85 z³ netto. Koszt „na bramie” w
S³ajsinie, do segregacji, wynosi 240
z³. Tyle zap³aci ka¿da gmina nale¿¹ca
do Zwi¹zku. Jak nam powiedziano na
konferencji prasowej – szk³o, pety i
makulatura maj¹ byæ przyjmowane
bezp³atnie. W zwi¹zku z tym, wydaje
siê, ¿e ceny w gminach za œmieci
posegregowane powinny byæ du¿o
ni¿sze, a nie s¹. Jeden z czytelników
zwróci³ uwagê, ¿e gminy nale¿¹ce do
R-XXI maj¹ ceny wy¿sze, ni¿ te nie
nale¿¹ce.

Wydatki na wynagrodzenia w
2012 r. - 1 381 359 z³, z tego: na wyna-
grodzenia osobowe – 1.136. 070 z³, w
tym na nagrody jubileuszowe 10
952,80 z³; wyp³acono wynagrodze-
nie roczne w ³¹cznej kwocie 43 840 z³.
Œrednie miesiêczne zatrudnienie
wynios³o w 2012 roku 29 osób, œred-
nia miesiêczna p³aca brutto 3 264,57
z³ brutto. W zwi¹zku z otwarciem
zak³adu to siê zmieni³o, obecnie 122
osoby. Prognoza p³ac na 2013 –
3.362.500 z³. Tyle samo w 2014. Ale
ju¿ w 2015 ma to byæ 7.509.000 z³.
Skok o ponad 100 proc. Dlaczego?
Nie wiadomo.

Pomys³ dobry, wykonanie
jak zwykle
Sam pomys³ na budowê takiego

zak³adu dla naszego regionu uwa-
¿am za dobry, jednak nie mo¿e byæ
tak, ¿e zak³ad ten wch³onie ka¿de
pieni¹dze, bo administracjê mo¿na
rozbudowywaæ i windowaæ jej za-
robki do woli, je¿eli nie ma kontroli
spo³ecznej. A nie ma, co widaæ po
sk³adzie delegatów – wiêkszoœæ
urzêdników. Dla nich wyj¹æ z bud¿e-
tu i daæ, to jak splun¹³. Nie daj¹ prze-
cie¿ swoich, lecz nasze. Tu mog¹
pomóc jedynie radni, którzy wy-
bior¹ swoich przedstawicieli do
CZG oraz zobowi¹¿¹ burmistrzów i
wójtów do lepszej kontroli RZGO.
Wszyscy musz¹ mieæ równie¿ œwia-
domoœæ, ¿e ju¿ od lat p³acimy drug¹
op³atê za œmieci – w postaci sk³adki
gmin do CZG R-XXI. Od 2011 r. jest
to 3 z³ od ka¿dego mieszkañca rocz-
nie (przedtem 1 z³). Przy 265 tys.
mieszkañcach 27 gmin daje to kwo-
tê prawie 800 tys. z³. To podwójne
opodatkowanie.

Antoni Bielida zapytany o ten
rozrost administracji t³umaczy³, ¿e
obs³uguje 265 tys. mieszkañców, co
jest nieprawd¹, gdy¿ bêdzie zawie-
raæ umowy na odbiór tylko z 27 gmi-
nami. Ja wydajê 4 gazety w 4 powia-
tach, licz¹cych ³¹cznie ponad 200
tys. mieszkañców i mam jedn¹ osobê
w administracji!!! To pokazuje prze-
paœæ miêdzy firm¹, a zak³adem bu-
d¿etowym. Mi chodzi tylko o to, by
nie ³upiæ ludzi, nie tworzyæ sztucz-
nych stanowisk, by zatrudniæ kole-
si. Op³ata za œmieci mo¿e i powinna
byæ tañsza. O to powinni zadbaæ
radni, jako przedstawiciele wybor-
ców.                  Kazimierz Rynkiewicz

(GRYFICE) Pan radny Janusz
Kaczmarek wpad³ na pomys³ pisa-
nia raportów, czyli sprawozdañ mie-
dzy sesjami o tym, gdzie by³, co wi-
dzia³, s³ysza³ i przeczyta³.

Drugi ju¿ raport zawiera³ infor-
macjê o tym, ¿e by³ obecny na posie-
dzeniu Powiatowej Komisji Zdrowia,
zwo³anej przez jej przewodnicz¹ce-
go Jacka Zdancewicza, na której
omawiano budowê spalarni odpa-
dów medycznych i sprawy gryfic-
kiego szpitala. Pochyli³ siê te¿ nad
„dramatem” zwolnionych z ZGK dy-
rektorów i pracowników. Nam te¿ siê
oberwa³o za zarzut, ¿e na ulicy Spa-
cerowej chce postawiæ dwa punkty
oœwietleniowe, dlatego ¿e tam w³a-
œnie mieszka jego brat (brata pana
Kaczmarka przepraszamy).

Mieszkanka ulicy Spacerowej
wyjaœni³a na sesji, ¿e nie s¹ potrzeb-
ne punkty oœwietleniowe do oœwie-
tlenia dziur w jezdni, ale dokoñcze-
nie remontu ca³ej ulicy. To tyle z
naszej strony.

Na temat zwolnieñ w ZGK wypo-

wiedzia³ siê burmistrz Andrzej
Szczygie³.

- Wspomnia³ pan, ¿e dramaty ro-
dzinne s¹, bo pracownicy zostali
zwolnieni. Tylko ¿aden z tych pra-
cowników zwolnionych dyscypli-
narnie (mowa tu o pierwszych zwol-
nieniach pracowników, tu¿ po zwol-
nieniu dyrektorów Jacka Zdancewi-
cza i Wincentego Hejlika), nie zasta-
nawia³ siê, gdzie jest jego rodzina, jak
za alkohol zosta³ zwolniony, jak po
kilka latach pracy musia³ byæ dyscy-
plinarnie zwolniony, bo pi³. I na to nie
ma ju¿ odpowiedzi, bo populizm w
pana wyst¹pieniu nie wskazuje,
¿eby o tym powiedzieæ, ¿e jeden czy
drugi, nie bêdê przytacza³ nazwisk,
bo jest ochrona danych osobo-
wych, ale s³u¿ê list¹ nazwisk, za jaki
konkretny powód zostali zwolnieni.

A wracaj¹c do zwolnienia dyrek-
torów, to powiem tak, panie Kaczma-
rek, ten¿e dyrektor, którego tutaj tak
wszyscy bronicie, w ostatnim okre-
sie swojego urzêdowania kupi³ 26
albumów o tematyce religijnej, za
³¹czn¹ kwotê 3.109,51 z³ i jakoœ przy

zmianach bud¿etowych nikt nie
chce o tym wspomnieæ. To m.in. by³
przyczynek do tego, ¿e musia³ siê po-
¿egnaæ z zajmowanym stanowi-
skiem. To, ¿e siedz¹ na tej sali ludzie,
którzy pracowali w ZGK na umowê
zlecenie, jako doradcy ds. przetar-
gów i do spraw kadrowych - to s¹
powody, dla których pojawi³a siê
potrzeba pewnej dyscypliny, zajrze-
nia równie¿ do finansowania tych
dzia³añ. I to jest moja odpowiedŸ na
pana szerokie wyst¹pienie publicz-
ne – powiedzia³ burmistrz.

Szkoda, ¿e burmistrz Gryfic nie
wyjawi³, kto zarabia³ na tym doradz-
twie w ZGK, ale niektórzy twierdz¹,
¿e s¹ to osoby prominentne ze
œwiecznika towarzystwa „Razem dla
przysz³oœci”.

Z ciekawoœci zapytaliœmy pra-
cowników ZGK o albumy za 3 tys.
z³otych. Us³yszeliœmy: - Jakie albu-
my? A kto je widzia³? Kiedy prosili-
œmy przed œwiêtami o bodaj dwu-
dziestoz³otowe bony, to dyrekcja
odpowiada³a, ¿e kasy brak. ̄ adnego
albumu nikt z nas nie otrzyma³. - MJ

Raporty by³ego milicjanta

Odpowiedzi na pytania radnego
Kaczmarka przynosz¹ nowe
fakty w sprawie zwolnieñ w ZGK

(GRYFICE) W czasie przerwy w
obradach radny Kazimierz Matu-
szewski by³ ³askaw wyraziæ swoje
stanowisko w sprawie ewentualnej
upad³oœci ZGK.

- ZGK wystawiæ na sprzeda¿ – po-
dzieliæ na trzy czêœci. Stworzyæ spó³kê,
bo wtedy nie p³aci siê podatku VAT. A
co pani myœli? ̄ e Durbaj³o nie kupi³-
by wodoci¹gów, a Zdancewicz ko-
munalki, no i Fluderski resztê? A
jak nie, to ja mam syna przedsiêbior-
cê, dobrego przedsiêbiorcê, który na
czysto zarabia 100 tysiêcy, na czy-
sto, co miesi¹c. Mogê go sprowa-

dziæ z Pu³tuska do Gryfic, niech kupi
ZGK. Sam mogê mu pomóc, bo z wy-
kszta³cenia jestem specjalist¹ bu-
dowlañcem – rzek³ radny K. Matu-
szewski.

- No wielkim specjalist¹ to pan
jest, rury w Prusinowie pod pañskim
okiem gdzieœ wsi¹k³y i do dziœ nie
mo¿na ich znaleŸæ - odpowiedzia³am.

- No wsi¹k³y – odpowiedzia³ i po-
szed³ na salê obrad.

Syn pana Matuszewskiego, czyli
aktualny so³tys Baszewic, od mie-
siêcy namawia ojca o publiczny po-
stulat w sprawie sprzeda¿y ZGK.

STANOWISKO RADNEGO KAZIMIERZA
MATUSZEWSKIEGO W SPRAWIE ZGK

Tylko patrzeæ jak na jakiejœ sesji
Klub Razem dla przysz³oœci podej-
mie uchwa³ê o sprzeda¿y ZGK. Roz-
mowie przys³uchiwa³ siê pan Bogu-
s³aw Fluderski.

Dodam, ¿e o wystawieniu na
sprzeda¿ ZGK radny Matuszewski
mówi³ nie pierwszy raz, to siê powta-
rza i oby nie sta³o siê rzeczywisto-
œci¹, bo wtedy ludzie bêd¹ pracowaæ
na œmieciowych umowach i bez po-
czucia jakiejkolwiek stabilnoœci. Sta-
nowisko radnego Kazimierza Matu-
szewskiego polecam pod rozwagê
jego wyborcom.                              MJ
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Szkolne Ko³o Mi³oœników Zie-
mi Gryfickiej, którego jestem
cz³onkiem, przedstawia czytelni-
kom Gazety Gryfickiej kolejn¹ hi-
storiê mieszkañców naszej gminy i
miasta.

W obecnym wydaniu chcê
przedstawiæ pañstwu historiê mojej
kochanej Babci, któr¹ mo¿emy zoba-
czyæ na zdjêciu z 1957 roku, po pierw-
szej Komunii Œwiêtej. Moja babcia,
Halina Urbanowicz, urodzi³a siê w
Jekencze w Kazachstanie. By³a jede-
nastym dzieckiem w rodzinie. Nie-
stety z ca³ego rodzeñstwa uratowa³a
siê tylko ona i jej trzy siostry. Ojciec
babci, Bronis³aw Przygocki, by³
osadnikiem wojskowym we wsi Zie-
lenicy na Ukrainie. Uprawia³ tam zie-
miê. Mieszka³a tam równie¿ jej matka
Nadzieja Przygocka (z domu Wojna-
kow).  Pomaga³a ona przy uprawie
roli wraz z dwoma córkami: Alek-
sandr¹ i Antonin¹.

10 lutego 1940 roku do ich domu
w Zielenicy zapuka³o NKWD, z krót-
kim rozkazem przygotowania siê do
wyjazdu z ograniczon¹ iloœci¹ rze-
czy. Rodzinê zawieziono na stacjê
kolejow¹ w ̄ ytomierzu. Tutaj za³a-
dowano ich do bydlêcego wagonu,
w którym przez dwa miesi¹ce jechali
na wschód. Trafili do miejscowoœci
Karabu³ak w Kazachstanie. St¹d tra-
fili do wsi Jekencze, gdzie urodzi³a
siê moja babcia. Pierwsze miesi¹ce
mieszkali u Kazachów, w po³atanej
ubraniami ziemiance. Dopiero póŸ-
niej uda³o siê wybudowaæ swój dom.
Moi pradziadkowie wraz ze swoimi
dzieæmi musieli pracowaæ od œwitu
do nocy, nawet w czterdziestostop-
niowym upale. W Kazachstanie
wszyscy Polacy co miesi¹c musieli
zg³aszaæ siê do w³adz sowieckich i

podpisywaæ obecnoœæ. ¯aden z
nich nie móg³ bez zezwolenia opu-
œciæ wioski nawet na 5 km.

W 1942 roku mój pradziadek Bro-
nis³aw zosta³ aresztowany za spra-
wy polityczne. W wiêzieniu przeby-
wa³ oko³o rok. Po ³apówkach, które
w³adzom sowieckim wrêczy³a moja
prababcia Nadzieja, pradziadek wy-
szed³ z wiêzienia jako wrak cz³owie-
ka. W 1946 roku, po urodzeniu mojej
babci, prababcia zachorowa³a na
malariê. Opiekowa³y siê ni¹ starsze
dzieci i ciotka Zofia, która by³a nie-
pe³nosprawna umys³owo. Kiedy
prababcia le¿a³a w domu chora, moje
ciotki musia³y zabieraæ babciê w
pole lub na ³¹kê. Karmi³y j¹ tzw.
susk¹, czyli czarnym chlebem ¿utym
z cukrem, który podawali jej przez
szmatkê. Ju¿ od szóstego roku ¿ycia
moja babcia musia³a ciê¿ko praco-
waæ w polu. W upalne dni mdla³a z
pragnienia i g³odu.

W 1946 roku czêœæ Polaków wy-
jecha³a do kraju. Niestety choroba
prababci, a nastêpnie choroba ro-
dzeñstwa babci i pradziadka, na ty-
fus, i jego œmieræ w 1953 roku, unie-
mo¿liwi³a im to. Wielkim marzeniem
prababci Nadziei by³ powrót do Pol-
ski. Niestety, rok przed wyjazdem
zmar³a.

W 1957 roku 21 marca moja bab-
cia przyjecha³a do Polski wraz z
siostr¹, jej mê¿em i kuzynk¹, gdy¿
by³a pod ich opiek¹. Osiedlono ich w
województwie szczeciñskim, we wsi
Anielino. Moja babcia chodzi³a do
szko³y w Wojtaszycach, oddalonej
od domu o 2 km. Niestety nie zna³a
jêzyka polskiego i trudno by³o jej siê
porozumieæ. Z tego powodu rówie-
œnicy œmiali siê z niej. Traktowano j¹
jak trêdowat¹. Babcia w m³odym
wieku prze¿y³a depresjê. Nie chcia³a

Historia mojej babci Haliny Urbanowicz

chodziæ do szko³y i mówiæ po polsku,
gdy¿ dzieci œmia³y siê z niej.
12.01.1969 roku wysz³a za m¹¿ za
mojego dziadka Zbigniewa Urbano-
wicza w Dobrej Nowogardzkiej. Za-
mieszka³a wraz z nim w Skalinie ko³o

Gryfic, gdzie razem pracowali na
gospodarstwie. W tej miejscowoœci
mieszka do dziœ.

Patryk Urbanowicz
         klasa II A, Gimnazjum nr 1

W ksi¹¿ce Leszka Adamczew-
skiego BURZA NAD PROVINZ
POMMERN (Replika  2012), której
recenzjê czytelnicy Gazety Gryfic-
kiej mogli poznaæ w jednym z jej
wydañ, napotykamy na taki oto frag-
ment: „Losy wywiezionych z Berlina
samolotów, uszkodzonych podczas
bombardowania nie s¹ znane. Wia-
domo tylko, ¿e przewieziono je do
kilku  miejscowoœci pomorskich.
Prawdopodobnie by³y to: Greifen-
berg (Gryfice) i niedaleki Treptow an
der Rega (Trzebiatów) oraz pobliska
wioska Glansee (Go³añcz Pomor-
ska”.

Fragment ten, choæ lakoniczny,
jest bardzo ciekawy.  W 1936 r. z ini-
cjatywy marsza³ka Luftwaffe, pre-

miera Prus Hermana Göringa, w Ber-
linie utworzone zostaj¹ Niemieckie
Zbiory Lotnicze, których celem by³o
gromadzenie najstarszych ekspona-
tów dotycz¹cych lotnictwa. W ten o
to sposób powsta³a unikatowa w
skali Europy kolekcja.

W nocy z 22 na 23 listopada 1943
r. samoloty RAF-u dokonuj¹ bom-
bardowania Berlina, w trakcie które-
go ucierpia³a hala wystawowa Nie-
mieckich Zbiorów Lotniczych. Wy-
darzenie to spowodowa³o, ¿e podjê-
to decyzjê o ewakuacji muzeum na
teren Pomorza Zachodniego, gdzie
mia³oby byæ bezpieczne.

W poprzednim roku szkolnym do
Szkolnego Ko³a Mi³oœników Ziemi
zg³osi³ siê pewien kolekcjoner, który

Tajemnicze œmig³a
poszukiwa³ informacji, zdjêæ œmigie³,
które wisia³y niegdyœ na korytarzu
obecnego Gimnazjum nr 1. Cz³onko-
wie Ko³a przejrzeli stare kroniki
szkolne, niestety nie natrafili na
¿adne zdjêcie, na którym mo¿na by je
zobaczyæ. W trakcie rozmowy z ko-
lekcjonerem dowiedzieliœmy siê, ¿e
jedno z nich odnalaz³ w jednej z pod-
gryfickich wsi (niestety nie chcia³
powiedzieæ, gdzie ono siê znajduje).

Wœród mieszkañców Gryfic kr¹-
¿y pog³oska, ¿e w gmachu obecnego
Gimnazjum znajdowa³a siê do 1945 r.
szko³a Luftwaffe. Pog³oska ta po-
wsta³a prawdopodobnie przez œmi-
g³a, które wisia³y na korytarzu. Trak-
tat wersalski zakazywa³ Niemcom
posiadania lotnictwa wojskowego,

dlatego istnienie szko³y lotniczej w
Gryficach nie mia³o by sensu. Ten
sam traktat ogranicza³ wojska l¹do-
we do 100 tys. ¿o³nierzy i wówczas
te¿ zadecydowano o likwidacji szko-
³y wojskowej w Gryficach, a gmach
szko³y przekazano w³adzom miej-
skim. Wydaje siê wiêc, ¿e w budynku
obecnego Gimnazjum nr 1 przecho-
wywane by³y eksponaty z muzeum
Hermana Göringa. Ciekawa jest rów-
nie¿ informacja o tym, ¿e kiedyœ w
trakcie prac remontowy odnalezio-
no kilka skrzyñ, które zosta³y wy-
wiezione ze szko³y. Co w nich siê
znajdowa³? Niestety nie wiemy? Byæ
mo¿e odnalezione w piwnicy szko³y
œmig³a zosta³y zawieszone na kory-
tarzach przez Polaków, gdy istnia³a
tu szko³a wojskowa. Kiedy zosta³y
usuniête i gdzie wywiezione, nie
wiemy?    Karolina Kulig, kl. IIIA
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(TRZEBIATÓW) Zmagania
dzieci i m³odzie¿y z histori¹ i kul-
tur¹ regionu, jak co roku ciesz¹ siê
du¿¹ popularnoœci¹. Turniej wiedzy
o Trzebiatowie jest okazj¹ do popu-
laryzowania wiedzy na temat prze-
sz³oœci miasta i okolic, ale równie¿
jego wspó³czesnego oblicza, przy-
rody i  dziedzictwa kulturowego.

Uczniowie z chêci¹ poznaj¹ ta-
jemnice Trzebiatowa uczestnicz¹c w
zajêciach muzealnych, które przy-
gotowuj¹ do udzia³u w konkursie.
Jak podkreœlaj¹ jurorzy, z roku na rok
poziom wiedzy uczestników konkur-
su zaskakuje, zw³aszcza w najm³od-
szych kategoriach. Maluchy nie
mia³y k³opotów nawet z najtrudniej-
szymi pytaniami i konkurencjami.

W tegorocznej edycji turnieju,
który odby³ siê 27 marca w Czytelni
G³ównej Trzebiatowskiego Oœrodka
Kultury w kategorii klas I-III szkó³
podstawowych laureatami zosta³a
dru¿yna w sk³adzie: Martyna Miel-
niczuk, Justyna B¹k, Martyna Sie-
wicz (SP nr 1). II miejsce zdobyli re-
prezentanci Zespo³u Szkó³ z Oddzia-
³ami Integracyjnymi w Mrze¿ynie -
Dominik Pluta, Zuzanna Okrzyñska,
Natalia Kulling, zaœ III - Aleksandra
PrzeŸdziecka, Izabela Idzi, Ryszard
Grabowski (ZSzOI w Mrze¿ynie).

Emocji nie brakowa³o równie¿ w
kategorii klas IV-VI. I miejsce zajê³a
dru¿yna ze Szko³y Podstawowej nr 1
w Trzebiatowie (£ukasz Zych, Mak-
symilian Pato³a, Laila D¹browska),
II miejsce - Jakub Cieszyñski, Grze-
gorz Warcholak, Magdalena Ko³ata
(ZSzOI w Mrze¿ynie), a III - Jakub

Turniej wiedzy o Trzebiatowie

Co kryje Mapa Lubinusa?
Dêbski, £ukasz Wraga i Martyna
Kostuœ (ZSzOI w Mrze¿ynie).

Wœród gimnazjalistów I miejsce
zdobyli uczniowie z Publicznego
Gimnazjum w Trzebiatowie (Julia
B³aszczyk, Klaudia Paszkowska i
Bartosz Kasiorkiewicz), II - Aleksan-
dra Idzi, Mateusz Czopek, Kamil
Anastaziuk (ZSzOI w Mrze¿ynie), III
- Katarzyna Señko, Aneta Marka-
nycz, Emilia Tchoryk (ZSzOI w
Mrze¿ynie).

W najstarszej grupie uczestni-
ków (szko³y ponadgimnazjalne)
zwyciê¿y³y uczennice Zespo³u
Szkó³ Ponadgimnazjalnych w Trze-
biatowie - Malwina Obuchowicz,
Justyna Dobrucka i Karolina Gier-
mak, II miejsce równie¿ zajê³y repre-
zentantki ZSP- Milena Kupczyk, Ni-
cole Koch i Justyna Dajnowska, a na
III miejscu uplasowali siê uczniowie
z Zasadniczej Szko³y Zawodowej w
Trzebiatowie - Izabela Kordowska,
Patryk Bagiñski i Rafa³ Steliga.

Oprócz tradycyjnych pytañ o
zró¿nicowanym poziomie trudno-
œci, uczestnicy turnieju musieli tak-
¿e rozszyfrowaæ najstarszy zacho-
wany wizerunek Trzebiatowa z Wiel-
kiej Mapy Pomorza Lubinusa, od-
gadn¹æ tajemnicze zdjêcia i pocz-
tówki oraz na podstawie krótkiej
charakterystyki ustaliæ o jakiej s³yn-
nej postaci mowa w tekœcie.

Odpowiedzi uczestników oce-
nia³o jury z³o¿one z przedstawicieli
Ko³a PTTK „Baszta Kaszana” w
Trzebiatowie: Kazimierz Rachañski,
Halina Szkudlarek-Feliksiak i Janina
Bojkowska. Wszystkim serdecznie
gratulujemy.                       Piotr ¯ak

(TRZEBIATÓW) M³odzi trze-
biatowscy filmowcy - Aleksandra
Hojczyk oraz Wojciech Bobik - zo-
stali laureatami VI Praskiego Fe-
stiwalu Filmów M³odzie¿owych
w Warszawie.

Ich nagrodzony dokument pt.
„Konie Pana Kazimierza” jest filmem,
który przedstawia niemoc, walkê
z chorob¹ w nadziei na powrót do
sprawnoœci fizycznej, czego moto-
rem napêdowym jest wielka pasja.

Praski Festiwal Filmów M³odzie-
¿owych to konkursowy przegl¹d fil-
mów dokumentalnych tworzonych
przez ludzi do lat 18 wspierany przez
Polski Instytut Sztuki Filmowej
i Magazyn Ekspresu Reporterów
TVP2. W tym roku do konkursu fi-
na³owego dopuszczono 16 prac
z ca³ej Polski.

Nagroda dla trzebiatowskich filmowców
Podczas uroczystej gali, która

odby³a siê 27 marca br. w warszaw-
skim Kinie Praha, og³oszono tego-
rocznych laureatów. Trzebiatowscy
filmowcy zajêli III miejsce w konkur-
sie g³ównym, otrzymuj¹c nagrodê
„Br¹zow¹ Prask¹ Kliszê”.

Film dokumentalny „Konie Pana
Kazimierza” jest opowieœci¹ o Ka-
zimierzu Bobiku - wieloletnim dy-
rektorze Stadniny Koni w Nowieli-
cach. Mimo zmagañ z chorob¹, ko-
nie s¹ dla niego wielk¹ ¿yciow¹
pasj¹.

- Przygotowuj¹c ten film czu³em
na sobie wielk¹ odpowiedzialnoœæ,
poniewa¿ po raz pierwszy wyre¿y-
serowany przeze mnie obraz przed-
stawia moj¹ rodzinê - powiedzia³
Wojciech Bobik.

Poza konkursem g³ównym, film
m³odych filmowców otrzyma³ rów-

nie¿ nagrodê specjaln¹ Warszaw-
skiej Szko³y Reklamy oraz Wydaw-
nictwa Marzec. Jak informuj¹ orga-
nizatorzy konkursu, jest du¿a szan-
sa, ¿e dokument filmowców z Trze-
biatowa zostanie zaprezentowany

na Festiwalu Polskich Filmów Wis³a
w Moskwie. Film „Konie Pana Kazi-
mierza”. Re¿. Aleksandra Hojczyk
i Wojciech Bobik. Opieka artystycz-
na: Jacek Piotr B³awut. http://
youtu.be/UFzvwf9I_po                (o)

Kadr z filmu
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Sukces m³odzie¿y z Herberta – Tropem Wilczym
Poniewa¿ ¿yli prawem wilka,
historia o nich g³ucho milczy

Zbigniew Herbert

M³odzie¿ z Zespo³u Szkó³ Ponad-
gimnazjalnych im. Zbigniewa Her-
berta w Trzebiatowie przy³¹czyli siê
do projektu edukacyjnego Tropem
Wilczym, którego celem by³o szerze-
nie wiedzy na temat  ¿o³nierzy anty-
komunistycznego podziemia tzw.
¯o³nierzy Wyklêtych.

Projekt obejmowa³ trzy dzia³ania:
grê na facebooku, grê internetow¹,
oraz bieg na orientacjê.

Do projektu przyst¹pili uczniowie
klasy I a (wojskowej) w sk³adzie: Piotr
Wojciechowski oraz Bart³omiej Pato-
ra. W pierwszy etapie projektu tj. w
grze na facebooku oraz grze interne-
towej ch³opcy na 106 dru¿yn przystê-
puj¹cych do projektu zajêli II miejsce.
Jest to niew¹tpliwie wielki sukces.

Drugi etap odby³ siê 23 marca w
Warszawie. Tam równie¿ dru¿yna z
Herberta zajê³a wysokie, bo IV miej-
sce. Warto zaznaczyæ, ¿e bieg na
orientacjê w terenie ukoñczy³o tylko
16 dru¿yn. W trakcie kilkugodzinne-
go rajdu m³odzie¿ musia³a wykazaæ
siê nie tylko sprytem, kondycj¹, za-
radnoœci¹ i orientacj¹ w terenie, ale
tak¿e du¿¹ wiedz¹ dotycz¹c¹ ̄ o³nie-
rzy Wyklêtych.

Ch³opcom serdecznie gratuluje-
my i ¿yczymy dalszych sukcesów.

Dziennikarze wyszli w teren
Uczestnicy warsztatów dzienni-

karskich, które kolejny ju¿ raz odby-
³y siê w trzebiatowskiej Bibliotece
Publicznej 22 marca, tym razem zmie-
rzyli siê z praktyk¹. Tematów do ar-
tyku³ów ,,e-Gazety M³odych" szu-
kali bowiem w przestrzeni naszego
miasta.

Wspólnie z red. Emili¹ Chan-
czewsk¹ z ,,G³osu Szczeciñskiego"

i Ann¹ Kruczkowsk¹, polonistk¹ i
opiekunk¹ gazetki szkolnej ,,Rzecz-
pospolita Uczniowska" w Szkole
Podstawowej nr 2 przeprowadzili
np. sondê uliczn¹. Spotkanych
mieszkañców Trzebiatowa pytali
m.in. o to, co im siê w mieœcie podo-
ba, z czego mo¿emy byæ dumni, ale
równie¿ jakie s¹ jego s³abe punkty.
Ciekawych informacji na temat
upodobañ kulinarnych turystów

odwiedzaj¹cych Trzebiatów do-
starczy³ w³aœciciel baru ,,To-Tu".
Zespó³ m³odych dziennikarzy od-
wiedzi³ tak¿e miejscowego szklarza,
pytaj¹c o sposób jego pracy i zain-
teresowanie us³ugami klientów.
Uczestnicy wyprawy w teren zaj-
rzeli ponadto na kilka trzebiatow-
skich placów zabaw, sprawdzaj¹c
stan techniczny znajduj¹cych siê
tam urz¹dzeñ. Tematów do artyku-

³ów wiêc nie brakuje, o czym przeko-
namy siê odwiedzaj¹c ,,e-Gazetê
M³odych" na stronie www.kultu-
ra.trzebiatow.pl Na realizacjê pro-
jektu Biblioteka Publiczna otrzyma-
³a dofinansowanie w ramach kon-
kursu grantowego ,,Aktywna Bi-
blioteka" prowadzonego przez
Akademiê Rozwoju Filantropii w
Polsce.

TOK, fot:Emilia Chanczewska
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Zlecaj¹c og³oszenie drobne
do Gazety Gryfickiej

uka¿e siê ono w tej samej cenie tak¿e w innych
gazetach:

Tygodniku £obeskim, Tygodniku Pojezierza
Drawskiego i Wieœciach œwidwiñskich

To niedrogo - sprawdŸ.
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745 e-mail: wppp1@wp.pl

Artyku³y mo¿na czytaæ w Internecie:
www.gazetagryficka.xwp.pl

MIESZKANIA

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

Powiat œwidwiñski

INNE

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Powiat œwidwiñski

Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe,
pow. 66,5 mkw., I piêtro, wewnêtrz-
ne, w Klêpczewie gm. Œwidwin. W
cenie mieszkania gara¿. Tel 503
430 152,  505 186 865.

Sprzedam mieszkanie w bloku w
S³awoborzu, 2 pokoje z kuchni¹ +
du¿y balkon, po kapitalnym remon-
cie, c.o., c.w. w³asne gazowe.
Mieszkanie nie wymaga wk³adu fi-
nansowego,. W miejscowoœci ko-
œció³, bank, szko³y, przychodnie le-
karskie, sklepy i poczta. Cena do
uzgodnienia. Tel. 500 308 446. Region

PRACA

ROLNICTWO

Powiat ³obeski

Powiat ³obeski

Powiat gryficki
Sprzedam jasne, parterowe, 2-po-
kojowe mieszkanie z balkonem i
wyposa¿on¹ kuchni¹, po remoncie
w centrum P³otów. Tel. 602 345 883

Powiat gryficki

Kupiê gospodarstwo lub
grunt rolny. Tel. 664 944 635.

US£UGI

Nowe meble do biura kredytowe-
go, punktu kasowego sprzedam:
kontuar, 2 biurka, 2 kontenerki,
rega³, 4 krzes³a, 2 fotele obrotowe
ze skóry ekol. Meble by³y robione na
wymiar. Cena 3000 z³ do negocja-
cji. Zdjêcia przeœlê na ¿yczenie.
Kontakt: 501 894 828.

Pracowa³eœ/pracujesz za granic¹?
Odzyskamy twój podatek!!! (Holan-
dia, Dania, Norwegia, Niemcy, UK)
Zasi³ki rodzinne.  Telefon: 91 577 64
21 lub 511 99 22 70

Powiat ³obeski
Zatrudniê pracownika do renowacji
urz¹dzeñ przemys³owych. Tel. 506
135 335.

Szukam pracy na fermie lub jako
pracownik budowlany. Tel. 514
847 312.

Powiat gryficki

Sprzedam M5 ( 78 mkw ) po remon-
cie, Wêgorzyno Oœ. 40 Lecia. Tel.
663 316 587

Pilnie sprzedam mieszkanie w Re-
sku na II piêtrze o pow. 53 mkw.,
cena 80.000 z³ (do negocjacji). Tel.
604-396-380.

Mam do wynajêcia kawalerkê w
£obzie. Tel. 880 301 179.

Powiat ³obeski

Kominki, wk³ady, budownictwo
techniczne i wykoñczeniowe. Tel.
661 025 368

MOTORYZACJA

Powiat ³obeski

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯. Tel.
598 334 536, 605 286 058, 661
953 331. PRODUCENT GO-
STAL PRZECHLEWO. U nas
najtaniej

Sprzedam BMW rok 2008,
seria 1 i seria 3. Tel. 602 507
454.

Powiat ³obeski
¯yto jare, ekologiczne, sprzedam.
Tel. 600 173 955.

Region

Powiat drawski

Sprzedam 9 ha ziemi, gmina
£obez. Tel. 91 397 5894

Oferujê do sprzeda¿y dom jednoro-
dzinny w £obzie, parterowy, z dodat-
kow¹ mo¿liwoœci¹ zagospodaro-
wania poddasza. Dom znajduje siê
w dzielnicy domów jednorodzinnych
na zagospodarowanej dzia³ce o
pow. 1230 mkw. W sk³ad zabudowy
wchodzi przestronny salon z kuch-
ni¹ po³¹czony z holem, 2 ³azienki, 3
sypialnie, przedsionek oraz po-
mieszczenie gospodarcze z zasto-
sowaniem jako pralnio-suszarnia
oraz jako ³azienka. Ogrzewane z ko-
minka z p³aszczem wodnym oraz w
zastêpstwie ogrzewanie gazowe.
Budynek posiada ogrzewanie pod-
³ogowe z mo¿liwoœci¹ regulacji
temperatury na poszczególne po-
mieszczenia. W bryle budynku znaj-
duje siê przestronny, zadaszony ta-
ras oraz dwustanowiskowy, ogrze-
wany gara¿. Posesja ogrodzona z
dwoma bramami wjazdowymi (au-
tomatyka). Cena 550 tys. z³, do nego-
cjacji. Tel. 792-240-272.

Region

NIERUCHOMOŒCI

Region

Powiat ³obeski

Zatrudniê handlowców i doradców
klienta. Praca w miejscu zamiesz-
kania. Tel. 609 158 106

Kierowca emeryt, prawo jazdy
kat: A, B, C, C+E, T  podejmie pracê
na samochód ciê¿arowy lub inne
propozycje. Uprawniania na
dŸwig i ci¹gnik rolniczy na terenie
Polski. Badania wa¿ne do 2017
roku. Tel. 91 395 1038, 721 141
004.

Sprzedam 2/3 w³asnoœci domu
wolno stoj¹cego z ziemi¹ 1,13
ha, wieœ Jenikowo 42, gm. Ma-
szewo. Tel. 601 691 998, 91 392
5077

Kurki nioski odchowane, 7-ty-
godni (szczepione), sprzeda¿
od 25 marca. Gospodarstwo
Rolno-Drobiarskie ̄ abowo 13.
Tel. 91 391 0666

Us³ugi remontowe Z³ocieniec i
okolice. Darmowa wycena oraz
transport. Tel. 517 188 627

Us³ugowo wykonam wszelkie pra-
ce polowe. Nowy ci¹gnik 150KM.
Tel. 661 194 854

Powiat gryficki

Drewno kominkowo-opa³owe. Tel.
726-873-444

Reklama
Tel./fax

512 138 349
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(REWAL) W dniach 26 -
27.03.2013 r. w hali sportowej w Re-
walu rozegrano sparingowe miê-
dzynarodowe mecze pi³ki rêcznej
ch³opców. Przeciwnikiem dru¿yny
Chrobry Gryfice  byli m³odzi adepci
handballa z zaplecza extra klasowe-
go zespo³u ligi niemieckiej Fusch-
se Berlin.

Zespó³ „Lisów” z Berlina ,w któ-
rym na co dzieñ wystêpuje reprezen-
tant Polski Bart³omiej Jaszka, przyje-
cha³ do Rewala na obóz sportowy z
ch³opcami roczników 1998 i 2000.
Trenerem m³odych berliñczyków
jest Polak Andrzej Truszkowski,
by³y wyk³adowca wychowania fi-
zycznego Instytutu Kultury Fizycz-
nej w Szczecinie oraz by³y trener
handballowej Pogoni Szczecin.
Obecnie pan Andrzej pracuje ju¿ od
15 lat z m³odzie¿¹ niemieck¹ w zespo-
le Fuschse Berlin.

M³odzi Niemcy koñcz¹c obóz
przygotowawczy do decyduj¹cej
fazy rozgrywek m³odej ligi swojego
kraju, zaprosili do konfrontacji ze-
spo³y pi³ki rêcznej: Chrobrego-SP 3
Gryfice i juniorów - prowadzone
przez  Szymona £ysiaka.

CHROBRY GRYFICE vs FUCHSE BERLIN

Rywalizacja by³a bardzo zaciêta,
lecz prowadzona w przyjaznej at-
mosferze fair play. Wyniki by³y
spraw¹ drugorzêdn¹, ale m³odsi gry-
ficcy pi³karze rêczni zdobyli wiêcej
doœwiadczenia przed czekaj¹cym
ich fina³em wojewódzkim,  rywalizu-
j¹c z  zespo³em niemieckim jak równy
z równym.

Dru¿yna juniorów maj¹c przewa-
gê fizyczn¹ ze wzglêdu na dwa lata

ró¿nicy w roczniku by³a dla Niem-
ców wymagaj¹cym przeciwnikiem,
a jednoczeœnie zawodnicy Chro-
brego mogli przeæwiczyæ wiele me-
czowych wariantów taktycznych.
Konfrontacja zaowocowa³a wy-
mian¹ kontaktów szkoleniowych i
zaproszeniem dru¿yn Chrobrego
Gryfice na Turniej Miêdzynarodo-
wy do Berlina, który odbêdzie siê w
czerwcu 2013 r.

Zespo³y Chrobrego Gryfice wy-
st¹pi³y w sk³adach:  Kuba Wo³och,
Kamil Dziêgielewski, Damian Ko-
walczyk, Gracjan Ja³ocha, Eryk Ba-
czyñski, Dominik Gorni, Kacper Ka-
nia, Hubert Rachwa³, Adam Szmyt.

Juniorzy: Mateusz Biniêda, Mi-
ko³aj Folwarski, Oktawian Jaworski,
Grzegorz Wodnicki, Kuba Dylewski,
Krzysztof Jackowski, Przemys³aw
Smurzyñski, Damian  Kraus.        (o)

(KARNICE) 15.03.2013 r.
odby³y siê Powiatowe
Zawody Dziewcz¹t w
Koszykówkê. Zawody
odby³y siê w gimnazjum
w Karnicy. Swoj¹
obecnoœæ potwierdzi³o
piêæ dru¿yn, które
zosta³y podzielone
na 2 grupy.

Grupa A:
- Gimnazjum nr 2 w Gryficach
- Gimnazjum w Trzebiatowie
- Gimnazjum nr 1 w Gryficach

Grupa B:
- Gimnazjum w Karnicach
- Gimnazjum nr 1 w P³otach
W grupach mecze rozgrywane

by³y systemem ka¿dy z ka¿dym.
Nastêpnie zdobywczynie 1 miejsca
w grupie A gra³y z zwyciêzcami z
grupy B. Dru¿yny, które zajê³y 2 miej-
sce w grupach gra³y o III i IV miejsce.

Dziewczyny z Gryfickiego gim-
nazjum nr 2  nie da³y szans rywalkom.
Swoimi wynikami i zapewni³y sobie
pierwsze miejsce, co oznacza, i¿ bêd¹
reprezentowa³y Powiat Gryficki w
zawodach regionalnych.

Zwyciêstwo dziewczyn z gryfickiej „Dwójki”
1 mecz dziewczyny z gim. nr 2 w

Gryficach zagra³y z gim. nr 1 w Gry-
ficach. Gimnazjum nr 2 wygra³o 30: 2.
2 mecz rozegra³y ze sob¹ gim. nr 2 w
Gryficach oraz gim. z Trzebiatowa.
Zwyciê¿y³o, tak¿e gim. nr 2 w Gryfi-
cach wynikiem 20: 0. 3 mecz walczy³y
ze sob¹ dru¿yny z gim. w Karnicach
i gim. nr 1 w P³otach zwyciêstwo od-
nios³a dru¿yna z Karnic wygrywaj¹c
z rywalkami 18:16. 4 mecz gra³y
dziewczyny z gim. nr 1 w Gryficach i
gim. w Trzebiatowie. Wygra³o gim. w
Trzebiatowie wynikiem 16: 3.

W grupie A pierwsze miejsce zdo-
by³o gim. nr 2 w Gryficach, drugie
gim. w Trzebiatowie. W grupie B
pierwsze miejsce zajê³y dziewczyny
z gim. w Karnicach, drugie dru¿yna
z gim. nr 1 w P³otach. O pierwsze
miejsce walczy³y dziewczyny z gim.
nr 2 w Gryficach z gim. w Karnicach.
Dziewczyny z Gryfic wygra³y 21:5.
W ostatnim meczu o III i IV miejsce
zagra³y gim. z Trzebiatowa i gim. nr 1
z P³ot, wygra³o gim. nr 1 w P³otach.

W sk³adzie zwyciêskiego Gimna-
zjum nr 2 w Gryficach gra³y:

- Agata Dêbska
- Ilona D¹browska
- Klaudia Rogulska
- Natalia Lisowska
- Maja Kruplewicz

- Alicja Zapaœnik
- Aleksandra Chyla
Trenerem jest pan Szymon Ruta.
Warto nadmieniæ, ¿e wszystkie

dziewczêta reprezentuj¹ barwy Miê-
dzyszkolnego Klubu Koszykówki
„Shot”.

Podsumowuj¹c dziewczêta da³y
z siebie wszystko, pokaza³y swój
charakter, ale tak¿e, to ¿e dziêki ciê¿-
kiej pracy na treningach i walce na
boisku mo¿na zajœæ daleko.

Gratulacje!!!
                             Agata Dêbska
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(TRZEBIATÓW) 27 marca br.
w Urzêdzie Miejskim w Trzebiato-
wie odby³a siê uroczystoœæ podpisa-
nia umowy sponsorskiej pomiêdzy
Trzebiatowskim Klubem Sporto-
wym Rega a Intermarché Trzebia-
tów. Tym samym zaczyna siê nowy
rozdzia³ dla historii trzebiatow-
skiej pi³ki no¿nej.

Umowa sponsorska, w obecno-
œci Zdzis³awa Matusewicza - burmi-
strza Trzebiatowa zosta³a podpisana

Trzebiatowska Rega znalaz³a sponsora!
przez Piotra Nowackiego - w³aœcicie-
la sklepów Intermarché oraz Jerzego
Baranowskiego - prezesa TKS Rega.

- Jest mi bardzo mi³o, ¿e w ten
sposób mogê pomóc trzebiatow-
skim pi³karzom, szczególnie tym
najm³odszym. Mam ju¿ kilka cieka-
wych pomys³ów i wiem, ¿e teraz
klub bêdzie rós³ w si³ê - powiedzia³
Piotr Nowacki.

- Dziœ zaczynamy nowy rozdzia³
dla trzebiatowskiej pi³ki no¿nej.
¯eby graæ w pierwszym zespole,

(NOWOGARD) Mistrzostwa
Regionu B w Pi³ce Rêcznej Dziew-
cz¹t Szkó³ Gimnazjalnych odby³y
siê 20. 03. 2013 r. w Nowogardzie.

Bra³y udzia³ cztery dru¿yny:
Gimnazjum nr 2 w Gryficach
Gimnazjum nr 3 w Nowogardzie
Gimnazjum Œwierzno
Gimnazjum Goœæino

Graliœmy systemem ka¿dy z ka¿-
dym po 2 kwarty 12 minutowe. Z
gimnazjum nr 2 w Gryficach bra³y
udzia³:

Agata Domañska, Aleksandra
Górna, Aleksandra Rysak, Aleksan-
dra Za³oga, Agata Dêbska, Natalia
Lisowska, Ró¿a Misiak, Ma³gorzata
Labuda, Monika Mo³czan, Laura
Fr¹ckowiak, Dominika Jaksim, Nata-
lia Wojciechowska, Alicja Zapaœnik
i Natalia Bakalarska.

Dziewczyny trenuj¹ pan Dariusz
Skoneczny i pan Szymon £ysiak.

Mistrzostwa Regionu
B w pi³ce rêcznej

Dziewczyny dziêki czêstym tre-
ningom, by³y przygotowane na
trudne rywalki, jednak zajê³y 2 miej-
sce i awansowa³y do pó³fina³ów
wojewódzkich.

Pierwszy mecz rozegra³y dziew-
czyny z gim. nr 2 w Gryficach oraz
gospodarze, czyli dru¿yna z gim. nr
3 w Nowogardzie. Wygrali gospo-
darze wynikiem 10:6. Nastêpny
mecz, jaki rozegra³a dru¿yna z Gryfic
by³ z rywalkami z gim. w Œwierznie.
Dziewczyny z Gryfic pokaza³y swój
charakter i wygra³y 12:2. Ostatni
mecz dziewczyny zagra³y z gim. z
Goœcina. Gryficka dru¿yna nie da³a
siê i wygra³a 10:2.

Podsumowuj¹c: gryfickie dziew-
czyny z Gimnazjum nr 2 w Gryficach,
pokaza³y na co je staæ, zajmuj¹c II
miejsce. Pokaza³y, ¿e po pora¿ce
trzeba wstaæ i walczyæ, a mo¿na
dojœæ do celu. Gratulujê i ¿yczê po-
wodzenia w dalszych starciach.

Agata Dêbska

Program (projekt):
10.00 przyjazd ekip, 10.15  obejœcie tras
10.30 bieg przedszkolaków - dziewczêta; 10.35  - ch³opcy
10.40 dekoracje
10.50 bieg klas I-II  dziewczêta; 11.00 bieg klas I-II  ch³opcy
11.10 bieg klas III-IV  dziewczêta; 11.20 bieg klas III-IV  ch³opcy
11.30 dekoracje, podziêkowania; 11.45 bieg klas V-VI  dziewczêta
11.55 bieg klas V-VI ch³opcy; 12.05 dekoracje, podziêkowania
12.15 Rekreacyjny Bieg  Belfrów; 12.20 gimnazja dziewczêta
12.30 gimnazja ch³opcy; 12.45 szko³y ponadgim. - ch³. + Otwarty M
13.00 szko³y ponadgim. -  dz. + Otwarty K; 13.15 dekoracje, podziêkowania

XI Cross Mokasyna w P³otach

Zaproszenie na Mistrzostwa Powiatu
Gryfickiego w biegach prze³ajowych
Grand Prix Powiatu Gryfickiego

trzeba zacz¹æ od pocz¹tku. Chcia³-
bym, abyœcie byli tacy jak wasz idol
- Grzegorz Krychowiak - powiedzia³
Jerzy Baranowski, prezes TKS Rega.

Jednak najwa¿niejszym momen-
tem spotkania by³o z³o¿enie przysiê-
gi przez najm³odszych pi³karzy klu-
bu, którzy wraz ze swoimi rodzicami
licznie przybyli do Urzêdu Miejskie-
go. Ka¿dy pi³karz otrzyma³ upominki

pi³karskie ufundowane przez Inter-
marché Trzebiatów oraz Polski Zwi¹-
zek Pi³ki No¿nej.

- ¯yczê wam, abyœcie na boisku
znaleŸli przyjació³ i radoœæ, a wa-
szym rodzicom zadowolenia z wa-
szej pasji i chêci do grania - powie-
dzia³ Zdzis³aw Matusewicz, bur-
mistrz Trzebiatowa, zwracaj¹c siê do
najm³odszych pi³karzy.

£UT, foto: £ukasz Czerwiñski

XI Cross Mokasyna, czyli Mistrzostwa Powiatu Gryfickiego w biegach
prze³ajowych Grand Prix Powiatu Gryfickiego w P³otach odbêdzie siê
10.04.2013  r. (œroda)   - park przy Nowym Zamku.

Pocz¹tek zawodów  o godz. 10.30. Zg³oszenia:  w dniu zawodów od godz.
9.45, - biuro zawodów - parter Nowego Zamku.
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Historia pisana obiektywem (cz. 39)

Szkolne Ko³o Mi³oœników Zie-
mi Gryfickiej w Gimnazjum nr 1
pod opiek¹ pana Jacka Lew, przed-
stawia w obecnym wydaniu Gazety
historiê gryfickich budynków, w
których mieœci³y siê siedziby
w³adz.

Do podjêcia tego tematu sk³oni-
³y nas dwa zdjêcia. Jedno z nich
otrzymaliœmy od pani Renaty Weso-
³owskiej i przedstawia ono Targi
Ksi¹¿ki z 1971 r., które odbywa³y siê
na placu Zwyciêstwa. W tle widzimy
obecny budynek tzw. prezydium, w
którym obecnie mieœci siê admini-
stracja gminna i powiatowa. Budy-
nek jest dopiero w stanie budowy, a
samo zdjêcie stanowi prawdziw¹
pere³kê, je¿eli chodzi o historiê na-
szego miasta.

Drugie zdjêcie otrzymaliœmy od
pana Edwarda Kisiela i wykonane
zosta³o w 1986 r., na ulicy Wojska
Polskiego. W tle widzimy ten sam
budynek, co na pierwszym zdjêciu.

Do 1945 roku miasto Greifenberg
i wiejski powiat gryficki by³y czêœci¹
prowincji pomorskiej. Siedziba
w³adz znajdowa³a siê w nie istniej¹-
cym ju¿ dziœ budynku przy obecnej
ulicy Niepodleg³oœci 60. Wed³ug
wyników spisu z dnia 17 maja 1939
roku ludnoœæ miasta wynosi³a
10.426 osób, a powiatu gryfickiego -
47.806 osób. W³adze miejskie swoj¹
siedzibê mia³y w obecnym budynku
GDK. Budynek ten zosta³ zniszczo-

ny w 1945 r., a po odbudowie zmieni³
swoje przeznaczenie. Je¿eli porów-
namy zdjêcia przedwojenne z obec-
nym jego wygl¹dem, to wyraŸnie
widaæ, ¿e brakuje mu obecnie jedne-
go piêtra. Co ciekawe, do 1945 r. po-
wiatowa siedziba NSDAP mieœci³a
siê w Treptow (obecnym Trzebiato-
wie), a nie w Greifenberg. Jej szefem
by³ Franz Ohm, w którego cieniu po-
zostawa³ landrat powiatu gryfickie-
go Hans Heinrich von Holstein.
Ostatnim zaœ przedwojennym bur-
mistrzem Greifenberg by³ dr
Schmidt.

Pod koniec lutego 1945 r. do Gry-
fic przeniesiono biura urzêdu rejen-
cji koszaliñskiej. W momencie zajê-
cia miasta przez wojska radzieckie i
polskie zajmowano budynki dla
sztabów. By³o to utrudnione, ponie-
wa¿ na skutek grabie¿y i podpaleñ
wiele nadaj¹cych siê do tego bu-
dynków zosta³o zniszczonych, m.in.
siedziba powiatu i miasta. Sztab 1 Sa-
modzielnej Warszawskiej Brygady
Kawalerii ulokowa³ siê w wilii przy
Mickiewicza 19 (obecnie budynek
Komendy Powiatowej Policji). Willa
ta stanowi³a jeden z naj³adniejszych
budynków w tej czêœci miasta. Ze
wzglêdu na ciasnotê i zupe³ne nie-
przystosowanie do wymogów woj-
skowych, sztab wkrótce przeniós³
siê do budynku gimnazjum (obecnie
LO im. B Chrobrego), gdzie rezydo-
wa³ a¿ do opuszczenia miasta. Od 9
marca do 9 kwietnia 1945 r. Gryfice

by³y siedzib¹ sztabu 1 Armii Wojska
Polskiego. St¹d kierowano m.in.
walkami oddzia³ów polskich o Ko³o-
brzeg. Siedziba sztabu równie¿ znaj-
dowa³a siê w ekskluzywnej willi z
dwom lwami przy obecnej ulicy Par-
kowej. Gdy w³adzê przejê³a radziec-
ka komendantura wojenna, komen-
dant, mjr £ukin, swoj¹ siedzibê ulo-
kowa³ w budynku przy ulicy Górskiej
19 (budynek ten ju¿ nie istnieje, a na
jego miejscu znajduje siê SANE-
PID).

18 maja 1945 r. do miasta przyby-
wa Grupa Operacyjna Zagórze. Pe³-
nomocnikiem rz¹du (starosta) na
obwód (powiat) zosta³ Kazimierz
Borzêcki. Jego siedziba mieœci³a siê
przy ul. Koœciuszki 15 (w budynku
tym znajdowa³a siê niegdyœ Biblio-

teka Pedagogiczna i Poradnia Peda-
gogiczna). Brak odpowiednich bu-
dynków dla administracji spowodo-
wa³ podjêcie decyzji przez w³adze
centralne (jesieni¹ 1945 r.) o przenie-
sieniu w³adz obwodowych do Trze-
biatowa. Na skutek licznych prote-
stów decyzjê anulowano. Widzimy
wiêc jak powa¿ny problem stanowi³o
zniszczenie miasta w tworzeniu admi-
nistracji. Zapomnianym, aczkolwiek
wa¿nym dla powojennej historii Gry-
fic budynkiem, jest dom przy obecnej
ul. Ruta (obok LO) gdzie znajdowa³a
siê siedziba PPR, g³ównego organu
nowej komunistycznej w³adzy. Co do
dziœ upamiêtnia umieszczona na nim
tablica.

Daria Kisiel
 klasa III E, Gimnazjum nr 1

Budynki, które upodoba³y sobie w³adze


